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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG.0002.26.2018-2023 

Protokół nr XXVI/2020 

XXVI Sesja Rady Gminy w dniu 19 listopada 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 19 listopada 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:32                    

tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Kamila Kołacka 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Ewaryst Pankowski 

10. Marek Stroiwąs 

11. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

1. Jerzy Grześkowiak 

2. Paweł Kurpik 

3. Michał Marciniak 

4. Bartłomiej Mieloch 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dzień dobry, otwieram XXVI sesję 

Rady Gminy Zaniemyśl, bardzo serdecznie witam Panie i Panów Radnych, Wójta Gminy 

Zaniemyśl Pana Jana Sulanowskiego, Sekretarz Gminy Zaniemyśl Panią Martę Tomys, Radcę 

Prawnego Gminy Zaniemyśl Pana Marka Grzelaka, Panią Skarbnik Gminy Zaniemyśl 

Agnieszkę Scheffler, jest dzisiaj również z nami dyrektor GOK-u Pan Bartosz Godziewski, 

witam również pracowników obsługi, którzy pomagają nam w dzisiejszej sesji, zanim 

przedstawię porządek obrad chciałabym przeczytać informacje dotyczące przebiegu sesji, 

oczywiście również witam wszystkich mieszkańców, którzy łączą się z nami przez Internet, 

jak również wszystkich Państwa Sołtysów, stoliki i miejsca na sali sesyjnej rozmieszczone są 
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w odpowiedniej odległości od siebie, dostępne są odpowiednie płyny dezynfekujące, sala 

została odpowiednio przygotowana stoły, krzesła i mikrofony zdezynfekowane, będziemy 

starać się ograniczyć do minimum bezpośredni kontakt, proponuje się żeby osoby, które nie 

będą posiadały przed sobą mikrofonu zabierały głos z mównicy, osoby, które są chore, które 

są w grupie osób ryzyka lub mogą czuć się zagrożone decyzje o uczestnictwie w sesji 

podejmują indywidualnie, proszę o rozważną i odpowiedzialną decyzję w tych sprawach, 

proszę wszystkich Państwa Radnych o zrozumienie powagi sytuacji, mieszkańcy oraz Sołtysi 

zostali poinformowani o obradach i zostali zaproszeni do śledzenia przebiegu sesji na 

kanałach YouTube, odczytam teraz wniosek skierowany do Przewodniczącej Rady Gminy 

Zaniemyśl z dnia 12 listopada 2020 r., jest to również, dzisiejsze obrady również są                       

w trybie sesji nadzwyczajnej na wniosek Wójta Gminy Zaniemyśl skierowany do 

Przewodniczącej Rady Gminy Zaniemyśl Justyny Dąbrowskiej z dnia 12 listopada 2020 roku, 

odczytam tekst wniosku, 
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odczytam teraz załączony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020; 

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

czy Państwo Radni lub Pan Wójt chcą złożyć wniosek o zmianę porządku obrad?  

 

chciałabym złożyć wniosek formalny o zmianę porządku obrad, Państwo Radni zostaliście 

poinformowani o chęci wniesienia przeze mnie dodatkowej uchwały związanej z Sołectwem 

Czarnotki i sprawą ustalenia form usankcjonowania statutu formalnego Pani Sołtys Czarnotki,                      

12 października podejmowaliśmy uchwałę wskazującą o naprawienie błędów formalnych 

przy odwołaniu Sołtysa wsi Czarnotki, termin dla Rady Sołeckiej dla zebrania sołeckiego 

został ustalony na 30 października, w przewidywanym czasie nie odbyło się takie zebranie               

z wiadomych względów, względów covidowych i w ten sposób nie zostało jak gdyby 

uregulowany ten status prawny i ta uchwała ma już ostatecznie wyjaśnić sytuację prawną 

sołtysa wsi, Sołectwo, czyli uznający, że Sołtys, że odwołanie Sołtysa wsi Czarnotki nie było 

ważne, dlatego chciałabym w punkcie siódmym, podpunkcie trzecim wprowadzić uchwałę                   

w sprawie stwierdzenia nieważności odwołania Sołtysa przez zebranie wiejskie Sołectwa 

Czarnotki zwołanego na dzień 8 września 2020 r., i to jest wniosek formalny                                  

o rozszerzenie porządku obrad w punkcie siódmym, podpunkcie trzecim o tę uchwałę 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności 

odwołania Sołtysa przez Zebranie Wiejskie Sołectwa Czarnotki zwołanego na dzień                       

8 września 2020 r. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Jerzy Grześkowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

a zatem wniosek formalny został zaakceptowany, i w takim wypadku odczytam cały porządek 

obrad jeszcze raz tak, żeby było już jasność jak wygląda porządek obrad dzisiejszej sesji  

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020; 

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

3) w sprawie stwierdzenia nieważności odwołania Sołtysa przez zebranie wiejskie 

Sołectwa Czarnotki zwołanego na dzień 8 września 2020 r. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

żeby formalności stało się zadość, zadam jeszcze jedno pytanie, czy chcecie Państwo 

wprowadzić jeszcze zmiany w porządku obrad? jeżeli nie to przechodzimy do punktu 

drugiego 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na podstawie obecnych Radnych na 

dzisiejszej sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział jedenastu Radnych co stanowi 

wystarczającą liczbę do podjęcia prawomocnych uchwał 
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3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, punkt trzeci dzisiejszego porządku to 

przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, czy Państwo Radni chcielibyście 

jeszcze wnieść zmiany do protokołu z XXV Sesji Rady Gminy Zaniemyśl?, jeżeli nie to 

bardzo proszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXV sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewaryst Pankowski 

NIEOBECNI (4) 

Jerzy Grześkowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, kolejny punkt to punkt czwarty 

informacje Wójta z działalności międzysesyjnej, bardzo proszę Panie Wójcie                                        

o przedstawienie informacji 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, dzień dobry Państwu, zacznijmy od najważniejszego, został 

przysunięty termin wyborów nowego Wójta na 20 grudnia, ta zmiana była wywołana 

sytuacją COVID-owa, dotyczyła ona wszystkich wyborów w całym kraju stąd tutaj u nas też 

nastąpiła zmiana, informacje o tej zmianie przekazaliśmy poprzez umieszczenie w Biuletynie 

Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy, na Facebooku, a także informacja 

została przesłana do Sołtysów, kolejna rzecz, jeżeli chodzi o inwestycje jakie tutaj mieliśmy, 

remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Polwica, trwają prace związane z remontem 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Polwica, roboty budowlane wykonuje firma 

ogólnobudowlana ze Środy Wielkopolskiej, wartość umowy 99 tys. brutto, planowane 
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zakończenie prac zgodnie z zapisami umowy 30 listopada 2020 roku, kolejna rzecz, 

rozbudowa budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Kępa Wielka, 5 listopada dokonano 

odbioru końcowego przy realizacji niniejszej inwestycji, roboty budowlane wykonała firma                  

z Nowego Miasta nad Wartą, wartość wykonanych prac to 79, w zaokrągleniu 80 tysięcy 

złotych brutto,  18 listopada złożono w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru Budowlanego 

zawiadomienie o zakończeniu budowy obiektu budowlanego i zamiarze przystąpienia do 

użytkowania, kolejna rzecz przebudowa drogi Płaczki – Śnieciska, przebudowa drogi Płaczki 

– Śnieciska, w dniu 10 listopada dokonano odbioru końcowego robót przy realizacji 

inwestycji, roboty budowlane wykonała firma z Kijewa, w ramach umowy wykonano 

przebudowę drogi gminnej na odcinku 808 metrów bieżących, wartość wykonywanego 

zamówienia to 370 tysięcy złotych brutto, inwestycja była współfinansowana ze środków 

Województwa Wielkopolskiego w kwocie 125 tysięcy złotych, kolejna rzecz likwidacja 

wyrobów budowlanych zawierających azbest na terenie Gminy Zaniemyśl, zgodnie z umową 

zawartą z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Gmina 

realizowała ten program, te inwestycje, w ramach zrealizowanych robót na terenie Gminy 

Zaniemyśl zostało zdemontowanych, przetransportowanych i unieszkodliwionych 11,15 ton 

azbestu za kwotę 5.900,00 złotych, zebranych, przetransportowanych i unieszkodliwionych 

48,13 ton azbestu za kwotę 24, prawie 25 tysięcy złotych, kolejna rzecz, Rekultywacja Wód 

Powierzchniowych jeziora Raczyńskiego w Zaniemyślu, trwają prace nad realizacją tego 

zadania, z końcem sierpnia przeprowadzony został monitoring jeziora oraz jego dopływów, 

pobierana była również woda naddenna, na początku września rozpoczęto przygotowanie 

PROTEUSA, którego prace polegają na strącaniu związków fosforu z toni wodnej                         

i w osadach, prace te prowadzone są do dnia dzisiejszego, w czasie najbliższym jezioro 

Raczyńskie zostanie zarybione kroczkiem szczupaka oraz kroczkiem sandacza, całkowita 

wartość wykonywanych robót to 637 tysięcy złotych brutto z tego w roku 2020 kwota                  

412 tysięcy a w roku 2021 - 224 tysiące, kolejna rzecz jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami, 

9 listopada rozstrzygnięty został przetarg na odbiór i transport odpadów komunalnych                        

z terenu Gminy Zaniemyśl na rok 2021, w postępowaniu złożono jedną ofertę na kwotę 

miliona, ponad miliona złotych brutto, osobnym zamówieniem realizowana będzie usługa 

zagospodarowania odpadów, której wartość szacuje się na kwotę miliona stu tysięcy złotych 

brutto, teraz trwa przygotowywanie umów, następna rzecz jeżeli chodzi o prace nad 

zagospodarowaniem przestrzennym, nad planami zagospodarowania przestrzennego, to już 

może nie będę wchodził w duże szczegóły tylko wymienię, zmiana studium uwarunkowań                   

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy, ostateczny projekt zmiany studium do 

opiniowania i uzgadniania z uwzględnieniem wniosków jest w trakcie opracowywania przez 
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urbanistę wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, miejscowy plan zagospodarowania 

dla części obrębu geodezyjnego Jeziory Wielkie, Gmina Zaniemyśl, kolejny dotyczący terenu 

przy ulicy Leśnej w miejscowości Jeziory Małe, kolejny tereny w obrębach geodezyjnych 

Jeziory Wielkie, Łękno, Zaniemyśl, Zwola i Luboniec w Gminie Zaniemyśl oraz plan 

miejscowy w obrębie miejscowości Luboniec obręb geodezyjne Luboniec, w najbliższych 

dniach projekty tych miejscowych planów zostaną przesłane do opiniowania, uzgodnienia 

zostaną również przekazane na posiedzenie Powiatowej Komisji urbanistyczno – 

architektonicznej, miejscowy plan zagospodarowania dla terenów miejscowości Zwola - 

projekt zagospodarowania przestrzennego jest w opracowaniu przez urbanistę i zgodnie                               

z umową gotowy powinien być do 14 grudnia tego roku, informacje z Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, Zakład wykonał inwestycję budowy sieci wodociągowej w miejscowości 

Czarnotki na długości 225 metrów, już tych szczegółów technicznych nie będę wymieniał, 

kolejna rzecz usunięto awarię sieci wodociągowej w miejscowości Brzostek oraz usuwano 

awarię na sieci kanalizacji sanitarnej na ulicy Dworcowej, Plażowej w Zaniemyślu, wykonano 

montaż systemu GPRS wraz z wymianą sterownika i zasilania na przepompowni ścieków na 

wyspie Edwarda, wykonano 13 przyłączy wodociągowych i 2 przyłącza kanalizacji 

sanitarnej, na zlecenie mieszkańców Gminy spółka wymieniła 6 hydrantów, które uległy 

awarii, ponadto wykonano prace porządkowe na terenie Gminy w tym koszenie trawy 

zbieranie liści, oświata, też skrócę, bo informacja jest bardzo szczegółowa, Szkoła 

Podstawowa w Zaniemyślu, może ograniczę się już tylko do tego w jaki sposób tutaj 

odbywała się praca, uczniowie mają przeprowadzane lekcje zdalne według planu, poza 

przedmiotami muzyka, plastyka, technika, edukacja dla bezpieczeństwa, wychowanie do 

życia w rodzinie, religia, z tych przedmiotów uczniowie otrzymują lekcje w formie 

wiadomości na dzienniku LIBRUS, na bieżąco wypożyczany jest uczniom szkolny sprzęt do 

nauki zdalnej, frekwencja na lekcjach online jest bardzo wysoka, w wielu klasach sięga 

100%, sytuacja jest na bieżąco monitorowana, jedynym problemem jest ten związany                          

z Internetem w domach uczniów, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, w ramach nauczania 

zdalnego uczniowie klas 1-3 łączą się w trybie synchronicznym z nauczycielami za pomocą 

aplikacji ZOOM, natomiast uczniowie z klas 4 do 8 łączą się z nauczycielami za pomocą 

Microsoft Teams, obecnie większość nauczycieli pracuje zdalnie z domu, trzech                       

z osiemnastu nauczycieli przebywa na zwolnieniu lekarskim, dwóch na kwarantannie przy 

czym pracują oni zdalnie, frekwencja podczas zajęć zdalnych wynosi 99 %, nieobecność 

uczniów wynika z problemów technicznych związanych z dostępem do Internetu, jeśli chodzi 

o prowadzenie zajęć przez nauczycieli w Szkole problemem jest dostęp do Internetu, od 

tygodnia firma informatyczna próbuje rozwiązać problem, jest w stałym kontakcie                               
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z ogólnopolską siecią edukacyjną, Przedszkole w Zaniemyślu, od 22 do 26 października 

decyzją inspektora sanitarnego w Środzie Wielkopolskiej Przedszkole zostało zamknięte                    

w związku z wystąpieniem przypadków zakażenia wirusem wśród pracowników, w tych 

dniach prowadzone było zdalne nauczanie, od 27 października wznowione zostały zajęcia 

stacjonarne w grupach cztero i pięciolatków, pozostałe oddziały do dnia 29 października 

pozostawały na kwarantannie podczas, której dla tych grup prowadzone były zajęcia zdalne, 

od 30 października wznowione zostały zajęcia stacjonarne we wszystkich grupach                               

w Przedszkolu, Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, wszystkie lekcje oraz inne zajęcia 

prowadzone są zdalnie, Szkoła wypożyczyła tablety i laptopy uczniom, którzy nie posiadali 

odpowiedniego sprzętu do nauki zdalnej, wszyscy uczniowie mają dostęp do Internetu, 

jedynym problemem jest jego przepustowość, także te problemy się powtarzają, działka, 

Referat Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, 5 listopada wydałem zarządzenie w sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia na okres trzech lat                                      

w drodze przetargu ustnego ograniczonego, dotyczy gruntu rolnego w miejscowości 

Czarnotki, po 3 grudnia 2020 r. ogłoszony zostanie przetarg ustny ograniczony,                                   

16 listopada ogłosiłem przetarg ustny ograniczony na dzierżawę gruntu rolnego położonego                                    

w miejscowości Śnieciska, przetarg odbędzie się w dniu 18 grudnia 2020 r. o godzinie 10-tej                   

w sali GOK, kolejna już informacja dotycząca tej działki, Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego przesłało decyzję dotyczącą statusu cmentarza ewangelickiego, statusu jeżeli 

chodzi o zabytek, informacja już w tej sprawie, jak zobaczyłem, została opublikowana, ze 

swojej strony muszę powiedzieć, że decyzja jak najbardziej słuszna, to lokalni działacze 

pokazali mi ten cmentarz i to rzeczywiście jest perełka w tej Gminie, taki punkt, który może 

przyciągnąć, wbrew pozorom, cmentarz tak, ale on może przyciągnąć wielu turystów i być 

takim miejscem przez nich odwiedzany, tak, że z mojej perspektywy decyzja też jak 

najbardziej słuszna, istotna sprawa dotycząca naszej Gminy, to proszę Państwa, na pewno 

wiecie, że odbywa się powszechny spis rolny, do 30 listopada jest termin spisania się, rolnicy 

mają obowiązek, aby tego spisu dokonać, tutaj rola naszej Gminy jest jedynie taka 

pomocnicza, ponieważ mamy rachmistrza spisowego, który się tym zajmuje, Główny Urząd 

Statystyczny nad tym ma pieczę, natomiast rola Gminy jest taka pomocnicza, żeby jak 

najwięcej rolników się spisało, bo jest to w interesie i ich, i państwa polskiego, to tak dla 

nakreślenia pewnego obrazu, na dzień 4 listopada 2020 r. realizacja tego spisu przez rolników 

wynosiła 36 %, czyli tylko 36 % gospodarstw rolnych się spisało, mniej więcej w tamtym 

okresie w skali województwa wielkopolskiego, wiele gmin było na dużo wyższym poziomie 

około 90 %, niektóre Gminy miały w tym między innymi sąsiadujące z nami Środa 

Wielkopolska, dlatego po zapoznaniu się z tą informacją pracownicy Urzędu Gminy podjęli 
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takie działania, aby wesprzeć naszych rolników i naszego rachmistrza spisowego i na dzień 

dzisiejszy ten poziom realizacji spisów wynosi 72 %, czyli się podwoiło, czasu jest niewiele 

więc mam taką prośbę do Państwa ponieważ macie bardzo dobry kontakt z mieszkańcami 

Gminy Zaniemyśl, kogo możecie jeszcze przypominajcie i żeby ten spis rolny przeprowadzili, 

jeśli chodzi o ochronę przyrody,  zasadzonych zostało 100 drzew, gatunek lipa drobnolistna, 

zakup sadzonek został sfinansowany w 90 % ze środków Urzędu Marszałkowskiego, 

pozostałe 10 % sfinansowano z budżetu Gminy, koszt całego zadania wyniósł,                                  

w zaokrągleniu, 22 tysiące złotych, informacja z Ośrodka Pomocy Społecznej, skrócę tę 

informację, Ośrodek zaangażował się w projekt "Wspieraj Seniora", pracownicy OPS-u 

uczestniczyli w zdalnych szkoleniach organizowanych przez Ministerstwo, jak wygląda 

realizacja tego programu?, według informacji przekazanej przez OPS na chwilę obecną nie 

było zainteresowania seniorów tym programem, jest około sześciuset osób, które potencjalnie 

mogłyby być zainteresowane, osoby powyżej 70 roku życia, niemniej OPS jest gotowy, o                 

Programie oprócz tego, że wiadomo, że w kraju jest kampania informacyjna, to jeszcze tutaj 

naszymi środkami informacja została przekazana do Sołtysów również były wywieszone 

plakaty w sklepach i w Internecie, to Państwo zapewne też widzieli, tutaj może zacytuję ”na 

dzień dzisiejszy za pomocą tej aplikacji żaden senior nie zgłosił konieczności pomocy, kilka 

osób dzwoniła do Ośrodka w tej sprawie, jednak zrezygnowały one z pomocy, gdy uzyskały 

informację, że Ośrodek zorganizuje i dostarczy zakupy, jednak osoba, która się zgłasza sama 

musi sfinansować te zakupy”, niektórzy myślą, że te zakupy zostaną też za sponsorowane,              

a tak nie jest, ponadto OPS bierze udział, przyjmuje wnioski, na Program "Dobry Start" oraz 

na świadczenia rodzinne, świadczenia z Funduszu Alimentacyjnego na nowy okres zasiłkowy 

2020 – 2021, GOK,  Gminny Ośrodek Kultury w Zaniemyślu, decyzją Premiera instytucje 

kultury w tym domy kultury zostały zawieszone do dnia 29 listopada, pracownicy Gminnego 

Ośrodka Kultury są podzieleni na dwa zespoły i pracują wymiennie, jeden dzień w biurze, 

jeden dzień zdalnie, zajęcia z wokalistką oraz zajęcia teatralne odbywają się w formie zdalnej, 

pozostałe zajęcia zostały odwołane, odwołane zostały również wszystkie wydarzenia                          

z udziałem publiczności do końca roku, prace związane z wymianą nagłośnienia są na 

ukończeniu, promocja, 10 listopada Pani Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Prezes Koła 

Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych oraz ja złożyliśmy kwiaty oraz 

znicze pod Pomnikiem Powstańców Wielkopolskich w Zaniemyślu, w ten sposób 

upamiętniona została 102 rocznica odzyskania przez Polskę niepodległości, skrócony 

charakter obchodów związany był z obostrzeniami COVID, 28 października, w terminie od 

28 października do 8 listopada były przeprowadzane konsultacje społeczne Rocznego 

Programu Współpracy Gminy Zaniemyśl z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
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podmiotami na rok 2021, w powyższym terminie wpłynęła jedna opinia, od klubu sportowego 

TIGER Zaniemyśl oraz jedna opinia, już po wyznaczonym terminie, od Towarzystwa 

Przyrodniczego Kumak, sprawozdanie z przebiegu oraz wyników konsultacji zostały 

opublikowane na stronie internetowej na BIP-ie, i  ostatnia rzecz, w okresie między sesjami 

wydałem trzy zarządzenia zmieniające budżet, na ten rok, 28 października, Zarządzeniem                   

z dnia 28 października uruchomiłem rezerwę na cele zakupów związanych z COVID,                               

17 tysięcy złotych, ponadto 1.880,00 złotych na zapotrzebowanie Szkoły Podstawowej                      

w Zaniemyślu oraz 1.500,00 złotych na potrzeby OPS, dodatkowo po stronie dochodów                        

i wydatków odnotowano zmiany w dotacjach celowych, Ośrodek Pomocy Społecznej                         

w Zaniemyślu, już łącznie na plus, 154 tysiące, zwiększony został plan dotacji celowej, 

ogółem na kwotę 6.859,00 złotych na realizację zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach 

stanu cywilnego, Krajowe Biuro Wyborcze poinformowało o zwiększeniu planu dotacji 

celowej o kwotę 21 tysięcy, prawie 22 tysięcy złotych na przeprowadzenie przedterminowych 

wyborów Wójta Gminy, 29 października zarządzenie budżetowe, w którym dokonano 

przeniesień między rozdziałami i paragrafami w ramach budżetu Urzędu Gminy kwotę 

650,00 złotych zabezpieczając środki na wynagrodzenia z tytułu zawieranych umów zleceń,  

3 złote, zgodnie z zapotrzebowaniem OPS, dodatkowo po stronie dochodów i wydatków 

wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, Wojewoda Wielkopolski poinformował                            

o zwiększeniu dotacji celowej o kwotę 204 tysięcy złotych, kwota ta zostanie przeznaczona 

na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego dla rolników,                  

9 listopada 2020 r., kolejne zarządzenie przeniesienia między rozdziałami i paragrafami, 

kwota 4.120,00 złotych na zakup kolejnego laptopa wraz z oprogramowaniem do pracy 

zdalnej, ponadto zmniejszono o 18 tysięcy złotych środki rezerwy ogólnej zgodnie                               

z potrzebami OPS, kwota 3.489,00 złotych jako zabezpieczenie środków własnych na 

realizację Programu "Wspieraj Seniora", o którym już mówiliśmy, kwota 3 tysiące złotych 

zabezpieczając środki na konserwację oświetlenia ulicznego, zabezpieczono kwotę 18 tysięcy 

złotych na usługi związane z oczyszczaniem Gminy, dodatkowo po stronie dochodów                           

i wydatków wprowadzono zmiany w dotacjach celowych, o których poinformował Wojewoda 

Wielkopolski, Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu na łączną kwotę ponad milion 

złotych, milion sto tysięcy złotych, dobrze proszę Państwa trochę długo to trwało, bardzo 

dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo, widzę tutaj głosy                  

w dyskusji, bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski 

 



str. 11 

 

Radny Tomasz Grabowski, dziękuję bardzo, mam trzy pytania, wiem, że wybory zostały 

przesunięte na 20 grudnia 2020 r., czy wiemy w jakiej formie się odbędą, czy coś się w tej 

chwili zmieniło czy się nie zmieniło, drugie pytanie, odbiór odpadów, wiemy, że w tej chwili 

jest podpisany nowy kontrakt na odbiór odpadów, wiem, że będzie różnica in plus czyli 

więcej będziemy musieli zapłacić, to się wiąże również z podwyżką dla mieszkańców,                  

i trzecie pytanie dotyczące oświaty, wynika z tego, że nie wszyscy uczniowie mogą się 

połączyć, to nie wynika z niechęci tylko tak naprawdę braku dostępu do Internetu czy 

wykluczeniem cyfrowym, czy w innej formie otrzymują zadania, które są realizowane w tej 

chwili w Szkole przez zajęcia zdalne, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Panie Wójcie 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, to co będę mógł to odpowiem, a resztę proszę Panią Sekretarz 

żeby dopowiedziała, jeżeli chodzi o wybory to forma się nie zmienia tylko i wyłącznie termin 

zostaje przesunięty, druga rzecz dotyczyła śmieci, będzie się to wiązało ze wzrostem opłat, 

będziemy informowali na jakim poziomie to wszystko będzie realizowane, natomiast jeżeli 

chodzi o sprawy oświaty to może Panią Sekretarz poproszę 

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, jeżeli chodzi o nauczanie zdalne w Szkołach to mogę 

powiedzieć w ten sposób, że jeżeli chodzi o Zaniemyśl to tutaj, po rozmowie z Panią Dyrektor 

wiem, że problemy związane z dostępem do Internetu są najmniejsze w porównaniu do 

dwóch pozostałych Szkół, które mają głównie dzieci w obwodach w tych, w których 

rzeczywiście ten dostęp do Internetu jest dużo gorszy, i jeżeli chodzi o Zaniemyśl to nie 

potrafię odpowiedzieć, to już jest pytanie do Dyrektora tak szczegółowe, jeżeli Pan sobie 

życzy to oczywiście ja mogę dopytać i przedstawić tą informację, jeżeli chodzi o Pigłowice 

no to tutaj się nie wypowiadam, to nie jest Szkoła dla, której jesteśmy organem prowadzącym, 

informacja Wójta była wyłącznie informacją ze Szkoły, natomiast jeżeli chodzi o Szkołę 

Podstawową w Śnieciskach, problemy z dostępem poza standardowymi związanymi                               

z brakiem dostępu uczniów w domach związane są zgodnie z tym, kontynuując tą informację 

Wójta uszczegóławiając ją to co Pan Wójt przekazywał ze szkoły czyli, że Pani Dyrektor jest 

w ścisłym kontakcie z firmą informatyczną, która próbuje rozwiązać problem, otóż problem 

ten dotyczy, z tego co zdiagnozował właśnie informatyk obsługujący Szkołę, kwestii 

błędnego położenia sieci przez OSE także to też będzie naprawiane i głównie to związane jest 

z tak zwanym wyrzuceniem nauczycieli, bo w Śnieciskach głównie chodzi o wyrzut 

nauczycieli podczas sesji zdalnej nauki tak, że tyle mogę powiedzieć 
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radny Tomasz Grabowski, ja może uszczegółowię pytanie, bardziej chodziło mi o to, że 

niektórzy uczniowie nie mają dostępu do Internetu więc nie uczestniczą w lekcjach, według 

tak naprawdę wszelkich przepisów mówiących o tym, że jeżeli uczeń nie uczestniczy i nie 

będzie miał 50 % frekwencji, ci uczniowie nie będą mieli, formalnie nie będą klasyfikowani, 

to jest jedna rzecz, druga rzecz, że tak naprawdę tracą na tym, że materiał, który jest 

przerobiony przez ich kolegów leży odłogiem, pytanie było czy oni dostają, być może 

mailem, pocztą, gołębiem pocztowym, czymkolwiek innym te materiały, które są fizycznie 

realizowane przez program nauczania 

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, gołębiem pocztowym nie dostają, a w jaki sposób dostają 

to przekażę Panu na piśmie po informacji od Dyrekcji jeżeli rzeczywiście zaznaczać będą 

takie problemy, bo z tego co wiem to w Zaniemyślu, z informacji przekazanych przez Pana 

Wójta po prostu w większości tych problemów nie było ale oczywiście jeszcze raz dopytam 

Panią Dyrektor i przedstawię informację na piśmie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, a ja jeszcze tylko dodam, że                            

w poniedziałek dwudziestego trzeciego mamy wspólną komisję Rady Gminy Zaniemyśl, na 

której będziemy omawiali stawki za odpady tak, że zapraszam serdecznie, kolejny radny 

który zgłosił się do dyskusji, to radny Bartosz Biskup, bardzo proszę 

 

Radny Bartosz Biskup, bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca, ja właśnie chciałabym 

nawiązać do informacji dotyczących oświaty, tego powtarzającego się problemu z Internetem, 

oczywiście zdaję sobie sprawę, i myślę, że każdy z nas zdaje sobie sprawę, że zadaniem 

Gminy nie jest ani budowa sieci światłowodowych, ani szukanie operatorów dla tych sieci, 

natomiast ten temat wraca jak bumerang, szczególnie w tej chwili kiedy mamy naukę zdalną, 

pracę zdaną mieszkańcy wielu Sołectw naszej Gminy zwracają na to uwagę, ja ostatnio też 

przeprowadziłem taką rozmowę z osobą pracującą właśnie w branży teleinformatycznej                        

i zostało mi zasugerowane pewne rozwiązanie, mianowicie, podobny do naszego problemu 

ma Gmina Dominowo, tam też zostały zbudowane te sieci światłowodowe, które są 

nieczynne, nie ma dla nich operatorów i zostało jakby mi zasugerowane aby nasza Gmina 

skontaktowała się z Gminą właśnie Dominowo, być może również z Powiatem Średzkim,                    

i wystosowała takie wspólne pismo, apel, oświadczenia do Urzędu Komunikacji 

Elektronicznej, do departamentu, który zajmuje się projektami POPC, to być może otworzy 

nam kolejną furtkę do tego, że ja rozumiem, pamiętam doskonale, że pisma do Ministerstwa 
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Cyfryzacji były wysyłane i tak dalej, ale ten problem narasta i to mówimy o Pigłowicach, 

mówimy o Lubonieczku, Czarnotkach, naprawdę jest tylko kilka miejscowości w naszej 

Gminie, które tego problemu nie mają, z przepustowością tego Internetu, my nie wiemy jak 

długo uczniowie będą w domach i jak długo ich rodzice będą pracowali zdalnie, bo takie 

sygnały również odbieram, dlatego po prostu zwracam się z prośbą do Pana Wójta, do Pani 

Sekretarz o to, żeby właśnie z Gminą Dominowo, która o ile dobrze pamiętam w Gieczu ma 

nieczynną sieć wybudowaną, a po prostu nie ma dla niej operatora i może ten Urząd 

Komunikacji Elektronicznej będzie w stanie nam tutaj jakieś rozwiązanie zasugerować czy 

też pomóc po prostu w tym, aby te sieci zostały w końcu uruchomione, taki mój apel bardzo 

dziękuję 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, bardzo dziękuję, zajmiemy się tą sprawą, może porozmawiam 

z Panem Radnym i wejdziemy w kontakt z Gminą 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, pewnie im szybciej zdołamy takie 

oświadczenie czy apel podjąć i przekazać to do odpowiedniej instytucji tym wcześniej będzie 

podjęte działanie, co będzie na korzyść dla wszystkich mieszkańców tak, że Panie Wójcie 

bardzo prosimy o sprawne działanie, być może już na następnej sesji będziemy mogli takie 

oświadczenie wyrazić i przekazać to dalej, bardzo proszę kolejną Radną Panią, Radną Jolantę 

Jóźwiak 

 

radna Jolantę Jóźwiak, Panie Wójcie ja mam takie zapytania odnośnie prac czy inwestycji 

termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Pigłowicach, chodzi mi o to kiedy 

zostaną wydane warunki zabudowy w związku z tym, że wyniknęła taka sytuacja, że musi 

być przebudowane tam jakieś dodatkowe wejście, w związku z zaleceniami służby bhp.                       

i p.poż, Stowarzyszenie musiało zrobić projekt właśnie i w kogo gestii należy właśnie 

wykonanie tego projektu i kto powinien finansować ten projekt i w związku z tym, że wynikła 

sprawa taka, że w tym projekcie były jakieś tam zalecenia i Starostwo zażądało wydania 

warunków zabudowy w związku ze zmianą przeznaczenia tego pomieszczenia, czy tej 

powierzchni, i wiem, że takie pismo zostało skierowane do Urzędu Gminy o wydanie 

warunków zabudowy, chciałabym się dowiedzieć czy już jest wydane, a jak nie to kiedy, 

chciałabym też się dowiedzieć na jakim etapie jest ta inwestycja przeprowadzona w tym roku, 

kiedy zostanie zakończona, bo w planach było na 2021 rok, teraz widzę w tej Prognozie 

Wieloletniej jest przesunięte już na 2022 rok tak, że jest to dla mnie niepokojące i chciałabym 

wiedzieć jak to wygląda 
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Wójt Gminy Jan Sulanowski, dziękuję za to pytanie, jest dosyć szczegółowe tak, że 

odpowiem prawdopodobnie na piśmie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę więcej pytań do informacji 

składanych przez Pana Wójta, tak, że dziękuję Panie Wójcie za informacje, przechodzimy do 

punktu piątego 

 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nikt z Radnych nie sygnalizuje złożenia 

interpelacji czy zapytania, a zatem punkt został wyczerpany, przechodzimy do kolejnego 

punktu szóstego 

 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ten punkt samoczynnie się wyczerpał               

z tego względu, że na ubiegłej sesji, w okresie między sesyjnym nie została złożona żadna 

interpretacja, przechodzimy teraz do punktu siódmego podjęcie uchwał 

 

7. Podjęcie uchwał: 

1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 przedstawiła 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, dzisiejsza sesja zwołana jest w trybie jaki 

przetoczyła na początku sesji Pani Przewodnicząca, więc nie mieliśmy okazji spotkać się na 

wspólnej Komisji, aby Państwu przybliżyć zmiany zaproponowane tym projektem uchwały, 

tak, że pozwólcie Państwo, że ja je po kolei omówię, tu wiem przekazano mi, że największe 

kontrowersje dotyczą zmian związanych z dotacją dla Gminnego Ośrodka Kultury, tak, że 

omawiając po kolei wszystkie zmiany przedstawię Państwu szczegółowo zmianę związaną                  

z tą dotacją, ja może na początku powiem dlaczego ta sesja, dlaczego te uchwały są 

wywołane, ja Państwu już na poprzedniej Komisji wspominałam, że prawdopodobnie może 

przyjść rozstrzygnięcie z Regionalnej Izby Obrachunkowej związane z Rządowym 

Funduszem Inwestycji Lokalnych ponieważ Regionalna Izba w Poznaniu wystąpiła do 

Ministerstwa o podanie konkretnych wytycznych jak należy w budżecie te środki ujmować, 

odpowiedź na to pismo Regionalna Izba otrzymała dlatego wszelkie uchwały, które nie 

zawierają tych zapisów wymaganych przez Ministerstwo należy poprawić, w związku                            
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z powyższym Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu podjęło uchwałę, którą 

otrzymaliśmy, został tam wskazany termin do 24 listopada, że należy usunąć właśnie te 

nieprawidłowości związane z przedstawieniem środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, tak jak treść tej uchwały mówi to są dane zawarte również właśnie                                  

w wyjaśnieniach z Ministerstwa, całość środków jakie otrzymała Gmina należało ująć                        

w budżecie, tak też się stało, te środki w budżecie mamy, natomiast były one sklasyfikowane 

w złej podziałce klasyfikacji budżetowej dlatego po stronie dochodów ta zmiana jest 

wprowadzona, co jeśli chodzi o stronę wydatkową, te środki należy wykorzystać tylko 

wyłącznie na wydatki majątkowe, nie trzeba ich wykorzystywać w całości w tym roku, i tutaj 

koleżanka, Pani Kierownik Referatu Infrastruktury na którejś z Komisji mówiła Państwu, że 

plan jest taki, aby te środki przeznaczyć na budowę drogi w Czarnotkach, tak też się stało, 

taka jest propozycja, będzie zmieniony plan finansowy jaki utworzył zarządzeniem Pan Wójt, 

będzie on dostosowany do treści załącznika z uchwały, Państwo wiecie, w budżecie 

tegorocznym na to zadanie przewidziana jest kwota 20 tysięcy złotych na dokumentację 

projektową i taka kwota z tego funduszu zostaje rozdysponowana w tym roku pozostałe 

środki będą przeniesione na rok 2021, jak to wygląda w budżecie, na pewno Państwo 

zauważyliście, że w tym projekcie uchwały, w załączniku przedstawiającym przychody                          

i rozchody, w części rozchodowej, pojawiła się nowa pozycja, nowa kwota, środki 

przeznaczone na lokaty, i to jest właśnie ta pozostała część z tego funduszu 627 tysięcy                        

i 24 złote, te środki w przyszłym budżecie, na przyszły rok, będą uwidocznione po stronie 

przychodów i będą również skazane na wykorzystanie inwestycji, o której mówiłam, środki te 

muszą służyć na realizację inwestycji, która jest w toku, która nie została jeszcze opłacona                      

i nie ma tutaj możliwości refundacji poniesionych wydatków, stąd te kilka słów wstępu, skąd 

się wziął ten projekt uchwały, może teraz przejdę już konkretnie do zmian jakie są w treści 

projektu uchwały,  

 

dalej Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy pytania do przedmiotowej uchwały 

któryś z Państwa radnych, tak, proszę bardzo 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, śmieszne, że Wójt ale dla mnie, że teraz będzie pytał 

natomiast mnie bliska sercu jest sprawa Gminnego Ośrodka Kultury, też rozmawiałem                        

z Panem Dyrektorem też opowiadał o tych inwestycjach, w związku z tym, że ja nie jestem 

finansistą tylko prostym polonistą, mam pytanie do Pani Skarbnik, takie dla mnie, bo z tego 



str. 16 

 

co słyszałem rozumiem, że te pieniądze na realizację tej inwestycji, tej wymiany nagłośnienia, 

że one będą do Pana Dyrektora 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, wiemy, że na dniach spodziewamy się spływu, jakby 

dostarczenia w ogóle sprzętu a co się z tym wiąże w ślad za tym pójdzie jakby faktura tak, że 

ze środków finansowych jakie Gminny Ośrodek posiada na rachunku bankowym plus dotacja 

już po zmianach, o którą wnioskować będzie Gminny Ośrodek wystarczy na pokrycie 

wydatków ale oczywiście pozostają jeszcze wydatki związane z wynagrodzeniami i na to 

będzie ta pozostała część dotacji jaką Pan Wójt prowadzi rozdysponowując rezerwę ogólną,  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie ukrywam, że mnie również 

przestraszyła zmiana dla Ośrodka Kultury i zabranie jej, zabranie Ośrodkowi Kultury stu 

tysięcy złotych, tym bardziej, że na początku, chyba, października mieliśmy wspólne 

spotkanie Komisji Oświaty i Kultury razem z Panią Sekretarz, z Panem Dyrektorem, gdzie                 

w sumie wspólnie podjęliśmy decyzję, że wygenerowane środki zostaną przekazane na 

doposażenie czy wyposażenie, bo powiedzmy sobie szczerze, że sprzęt, którym dysponuje 

GOK to jest sprzęt sprzed 20 lat, który się praktycznie już w tej chwili do niczego nie nadaje, 

i tutaj Pan Dyrektor wykazał się dużą pomysłowością w organizacji wszystkich tych spraw 

związanych z zakupem nowego nagłośnienia i wyciszenia sali, i też taka była decyzja, żeby te 

niezbędne prace zostały przeprowadzone tak żeby GOK był przygotowany w przyszłym roku 

już do normalnej pracy, bo jeżeli nie w tym roku to pewnie w przyszłym roku już nigdy tego 

nie zrobimy, i nie ukrywam, że było to dla mnie dużym zaskoczeniem, że te 100 tysięcy 

zostało zabrane tym bardziej, że wiemy, że spływają faktury, które Pan Dyrektor będzie 

musiał płacić, nie wiem czy Pan Dyrektor chciałby zabrać głos w tej sprawie i powiedzieć 

mieszkańcom na czym będzie to polegało i ta tutaj wymiana, i jak wygląda jak wygląda stan 

powiedzmy sobie nagłośnienia stan GOK-u, bardzo proszę 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Bartosz Godziewski, przede wszystkim bardzo 

dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję, bo to świadczy o tym, że wspaniale nam się 

współpracuje i jeżeli chodzi o Państwo Radnych, i jeżeli chodzi o Urząd, myślę, że gdyby 

była Komisja do tej sesji to wszystko by zostało wyjaśnione na Komisji, natomiast z powodu 

braku tego musimy rozmawiać na ten temat teraz ale jak widać jest pełna zgoda i pełne 

porozumienie tak jak Pani Przewodnicząca powiedziała, rozmawialiśmy już w październiku 

na temat potrzeby zakupu sprzętu i też jeżeli chodzi o poprawienie walorów akustycznych tej 

sali rozmawialiśmy o tym z jakimi problemami tutaj się borykamy, jeżeli chodzi o kwestię 
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nagłośnienia, przede wszystkim nagłośnienie to jak Pani Przewodnicząca mówiła ono jest 

prawie dwudziestoletnie, bo w 2005 zostało zakupione już wtedy nie było tak powiem 

kolokwialnie najwyższych lotów, nie spełniał wymagań raiderowych zespołów, które się u 

nas pojawiały, natomiast teraz już po tych 15 latach to nagłośnienie przestało funkcjonować, 

do tego nie mieliśmy wyposażenia sceny czyli tak zwanych monitorów odsłuchów, nie 

mieliśmy okablowania właściwego, mikrofonów, statywów, takich rzeczy, w obecnych 

czasach kiedy udało nam się zaoszczędzić środki w związku z tym, że nie odbywały się 

pewne wydarzenia to te środki mogliśmy wykorzystać właśnie na zakup tego sprzętu i kupić 

wszystko w jednym czasie, uzupełnić po prostu te braki i tak jak widać część nagłośnienia, 

nie wiem czy Państwo jako publiczność widzą to ale już tutaj na sali część tego nagłośnienia 

faktycznie jest, część jeszcze do nas spływa, czekamy właściwie na ostatnią partię 

okablowania i zostanie przeprowadzona tutaj realizacja tego nagłośnienia i strojenie tego, 

żeby było dopasowane do tej sali, bo to było dla nas kluczowe, żeby nie kupić nagłośnienia, 

które nie będzie spełniało właściwej funkcji, czyli nie będzie dopasowane stricte do tego 

pomieszczenia, w tych działaniach też pomógł nam Pan Radek Bartczak, Radosław Bartczak, 

który z zawodu jest dyrygentem symfonicznym, natomiast posiada też 20 - to letnie 

doświadczenie jako realizator dźwięku i dobrał nam doskonale nagłośnienie, które będzie 

dopasowane do wydarzeń, które będziemy tutaj realizować i będzie przede wszystkim 

dopasowane do tej sali, która niestety jest salą bardzo wymagającą, czyli, po pierwsze jest 

płytka scena, niskie pomieszczenie i bardzo wąskie pomieszczenie, brak wygłuszenia, dlatego 

też planujemy oprócz zakupu sprzętu wygłuszyć ścianę, która jest naprzeciwko sceny, czyli tę 

ścianę tylną, doprowadzić do, jak Państwo widzą są te problemy techniczne, to tylko 

potwierdza to, że jest potrzeba zakupu, to doprowadzi do tego, że nie będzie tzw. odbicia 

czyli jeżeli ktoś publiczności był powiedzmy w połowie sali często słyszał dźwięk, który był 

nie tylko ze sceny ale słyszał też go, też jakby, za siebie czyli ten dźwięk był odbity od tylnej 

ściany, w przyszłości tego nie będzie, co będzie miało też wpływ na pozytywny wpływ na 

odbiorców, a to nierzadko są osoby w wieku senioralnej lub też dzieci tak, że nie będzie miało 

negatywnego wpływu na słuch, dzisiaj tak ważny tak, że, tak to wygląda, tak jak mówiłem 

sprzęt spływa, w najbliższym tygodniu powinniśmy mieć fakturę, cieszę się, że Pani Skarbnik 

trzyma rękę na pulsie, tak, że wszystko uda się na pewno zakupić, w grudniu planujemy prace 

związane właśnie z wygłuszeniem tej ściany tylnej, i na początek roku już powinniśmy być 

gotowi, wierzymy, że sytuacja, pandemiczna przybierze ten właściwy obrót i będziemy mogli 

realizować wydarzenia z publicznością no i wtedy na pewno ten efekt każdy będzie 

publiczności mógł doświadczyć osobiście 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  Panie Dyrektorze może jeszcze się Pan 

pochwali co będzie konieczne w przyszłym roku do zakupu 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Bartosz Godziewski,  w przyszłym roku też będzie 

potrzebny do zakupu, co zaplanowaliśmy w budżecie na rok przyszły, to jest kotara to na 

pewno jest rzecz, która jest bardzo ważna, mamy grupę teatralną, a właściwie już się zrodziły 

po tegorocznych drzwiach otwartych dwie grupy teatralne, bo okazało się że jest duże 

zainteresowanie, grupa teatralna, która jest prowadzona z resztą przez aktorkę z Teatru 

Nowego w Poznaniu no i ciężko nam sobie wyobrazić spektakle teatralne realizowane bez 

kurtyny, dlatego zaplanowaliśmy zakup kurtyny na rok przyszły i wtedy jeżeli chodzi                        

o wyposażenie sceny no to powinniśmy być profesjonalnie przygotowani 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, a jeszcze Panie Dyrektorze co jest                    

w zanadrzu i z czym będziemy musieli się też zmierzyć 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Bartosz Godziewski, czy jest coś o czym 

zapomniałem  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, samochód Panie Dyrektorze, samochód 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Bartosz Godziewski,  myślę, że coś związanego ze 

sceną, tak oczywiście samochód jest potrzebny, samochód był równie zabytkowy jak sprzęt 

nagłośnieniowy, tutaj w tej sali, on już niestety nie ma możliwości, żeby przeszedł przegląd 

techniczny tak, że taki zakup jest po prostu niezbędny, tutaj najprawdopodobniej będzie to                   

w formie leasingu, żeby zbytnio nie obciążać budżetu w ciągu jednego roku, już tutaj się 

konsultowaliśmy z dilerami samochodów, dobieraliśmy odpowiednio sprzęt, odpowiedni 

środek transportu, który pozwoli nam też przewieźć sprzęt, który mamy, którym realizujemy 

zadania na terenie amfiteatru to jest m.in. kino plenerowe, my sami osobiście to realizujemy, 

taką podjęliśmy decyzję, żeby nie generować kosztów na przyszłość tylko zainwestowaliśmy 

środki w to kino plenerowe, dzisiaj realizujemy to praktycznie za darmo, sami, też już 

zgłaszają się w tym temacie inne Gminy do nas, które są zainteresowane albo tą wiedzą, którą 

mamy albo też natomiast realizacją kina plenerowego u nich w Gminach tak, że ten sprzęt jest 

potrzebny nam do tego żeby ten ekran przewieźć, więc to też musi być taki ciut dłuższy 

samochód, tak, że to też jest zaplanowane, też jest na przyszły rok zaplanowane po prostu,  
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko dodam, że ten samochód służy 

codziennie jako sprzęt przewożący jedzenie ze stołówki w Szkole Podstawowej do drugiego 

budynku tak, że to również bezpieczeństwo przewozów i bezpieczeństwo pracowników i po 

prostu niezbędny środek do pracy, dziękuję Panie Dyrektorze, Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz. bardzo proszę 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję za udzielenie głosu i bardzo dziękuję 

Panu Dyrektorowi za obecność, ponieważ kiedy czytałam ten projekt zmiany budżetu to sobie 

pomyślałam, że jest Pan jedyną osobą, która może mnie przekonać do tego, że możemy taką 

zmianę wprowadzić dlatego bardzo proszę o odpowiedź wprost na pytanie czy jest Pan                              

w stanie zrealizować wszystkie swoje plany przy dotacji zmniejszonej do 400 tysięcy 

złotych?  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Bartosz Godziewski, tak jesteśmy w stanie, mam 

nadzieję, że nie pomylimy się o tysiąc czy dwa, natomiast rozmawialiśmy z Panią Skarbnik, 

rozmawialiśmy z Panią Księgową, jeszcze wczoraj takie rozmowy trwały i zostałem 

uspokojony, że uda nam się zrealizować to co sobie zaplanowaliśmy na ten rok, natomiast to 

nie wszystko znamy w najdrobniejszych szczegółach część jest jeszcze wyliczana na przykład 

jeżeli chodzi o materiał na tę ściankę no tutaj jest po prostu bardzo skomplikowana sprawa                         

i jeszcze czekamy ale jeżeli nic nie wydarzy się takiego czego nie oczekujemy lub nie 

planujemy to zmieścimy się w tym budżecie po uruchomieniu też rezerw 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, po uruchomieniu rezerw 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, te rezerwy co rusz są kolejnym zarządzeniem Wójta 

uruchamiane właśnie na potrzeby związane z COVID, prawda?  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy jeszcze pytania do Pana Dyrektora,  

Radna Jolanta Jóźwiak, bardzo proszę 

 

Radna Jolanta Jóźwiak, ja chcę zapytać Panią Skarbnik, czy celowe jest korygowanie 

dotacji na Gminny Ośrodek Kultury, skoro wiemy, że ona ma zastosowanie i wykorzystanie,    

i potrzeby są tak duże, i tak jak tu Pani Przewodnicząca mówi, kwestia samochodu też, bo to 

jest niebezpieczeństwo tak, że można by zrealizować te wszystkie wydatki, są te pieniądze, 

były zaplanowane w budżecie są tu, widnieją, mamy teraz korygować i nagle Gminny 
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Ośrodek Kultury ma występować o dotację, żeby pokryć koszt tego sprzętu, to nie wiem, albo 

ja nie rozumiem albo po prostu dla mnie jest to skomplikowane, albo to jest parodia moim 

zdaniem 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, uważam, skomplikowanego w tym teoretycznie nic 

nie ma, mówię bez analizy i rozmowy z Panem Dyrektorem nie stanęłabym tu przed 

Państwem i bym nie proponowała tych zmian, jeśli chodzi o auto, które Pani mówi no to 

wiemy, tu Pan Dyrektor składał projekt budżetu na rok 2021 i dopiero w tamtym roku będzie 

realizowany zakup tego auta, a wszystkie zadania, o których Pan Dyrektor mówił w tym roku 

zostały przeliczone i uwzględnione, powiedziałam Państwu, że po wprowadzaniu rezerwy 

ogólnej, uwolnienie tych środków z rezerwy ogólnej, patrząc na plan, dotacja ulegnie 

zmniejszeniu o kwotę około 36 tysięcy, i Pan Dyrektor o tym wie i tu już Państwu też o tym 

mówiłam, że jeśli by się okazało, że zabraknie nam jakaś kwota 1000 czy 2000 albo będziemy 

wnioskować do Państwa o tą zmianę albo Wójt zmianę wprowadzi zarządzeniem, my te 

środki wygospodarować musieliśmy, ja przeglądałam budżet, przeglądałam wszystkiego 

rodzaju wydatki, tutaj ta kwota do dyspozycji właśnie była, jeżeli chodzi o Gminny Ośrodek 

Kultury, taka jest nasza propozycja, ja co miałam i co mogłam Państwu przekazać to 

przekazałam, pozostawiam teraz Państwu to pod dyskusję czy pod głosowanie, dziękuję 

 

Radna Jolanta Jóźwiak, jeszcze raz Pani Skarbnik korygujemy budżet skoro jest ta kwota                

i ona by wystarczyła na pokrycie tych kosztów to musimy uruchamiać rezerwę dodatkową, a 

ta rezerwa może nam się jeszcze przydać, będą takie momenty, że rzeczywiście będzie 

niezbędne do użycia 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, mamy już koniec roku, zostawimy sobie rezerwy 

jeszcze niecałe trzy tysiące złotych na to gdyby faktycznie coś co się pojawiło, gdyby nie 

uwolnienie tej rezerwy to te środki zostały by niewykorzystane też wspominałam o tym, że 

Państwo na pewno zapoznając się ze sprawozdaniami z wykonania budżetu z poprzednich lat 

widzieliście Państwo, że ta rezerwa pozostawała wolna czyli te środki po prostu były 

zablokowane niewykorzystane, stąd ta nasza prośba 

 

Radna Jolanta Jóźwiak, Pani Skarbnik, ale z tego co nam przedstawiał Dyrektor Ośrodka to 

koszt tych zakupionych, tego wyposażenia tutaj miałby oscylować na kwotę 122 tysiące 

brutto więc nawet ta dotacja, która była tam, ta rezerwa tej dotacji co Pani ją przeniosła teraz, 



str. 21 

 

zdjęła to nawet była obiekcja czy ona pokryje całość tego, dla mnie to jest niezrozumiałe 

dlaczego tak i mamy za tym głosować 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, jeśli chodzi o realizację i zakupu tych środków 

związanych z nagłośnieniem to tak jak Pan Dyrektor powiedział część zadania została już 

wykonana spływa teraz kolejne, ostatnie jakby materiały, które będą zafakturowane, więc 

generalnie do zapłaty zostaje nam niecałe, jak spłynie oczywiście, cały sprzęt, zostanie nam 

niecałe 80 tysięcy złotych, pozostała kwota już jest opłacona a Gminny Ośrodek Kultury 

posiada jeszcze środki własne na rachunku bankowym, tzn. środki z niewykorzystanej dotacji 

z poprzednich miesięcy to wszystko zostało przeliczone i tutaj Pan Dyrektor może być 

spokojny o to, że będzie mógł jakby te zadania, które ma zaplanowane zrealizować 

 

Radna Jolanta Jóźwiak, to może należałoby pomyśleć o zakupie tego samochodu dla 

bezpieczeństwa jazdy i przewozu tych posiłków skoro na to środki były 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, środków na samochód nie było w tym roku Pani 

Radna, tu Pan Dyrektor sam powie, że plany takie owszem są i o tym była mowa, chociaż 

mnie nie było na tej Komisji, ale mowa była o roku 2021, a nie roku 2020 

 

Radna Jolanta Jóźwiak, na Komisji były rozważane też jeszcze możliwość zakupu tylko Pan 

Dyrektor się obawiał, że koszt tego sprzętu jest wyższy i dlatego, i jeszcze była taka 

wzmianka, że żeby się tylko nie popsuł do końca roku, bo dopiero będzie dramat, więc tak po 

prostu, tak jak egzystujemy 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, przepraszam, bo ja nie chciałabym dyskutować                      

i wdawać się w dyskusje z Panią, ja przekazuje tylko informacje jakie pozyskamy od Pana 

Dyrektora, taki projekt uchwały został Państwu przedstawiony, no teraz mogę, co mogłam ze 

swojej strony czy Pan Dyrektor to Państwu przedstawiliśmy, tak jak teraz, decyzja należy do 

Państwa, ja nic więcej jakby dodać, dodać do tego co powiedziałem wcześniej nie mogę, 

dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Pan Wójt 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, dziękuję, ja Panią Radną rozumiem, że tutaj te operacje 

wydają się mało zrozumiałe szczególnie dla mnie, dla humanisty, natomiast też tutaj jestem 
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pewien, że (przepraszam że się tak brzydko wyrażę), że te "machinacje" te operacje, te 

przesunięcia po prostu muszą być wykonane, ale z drugiej strony, to co też bardzo interesuje 

to efekt, czy pomimo właśnie, pomimo tych różnych, powiedzmy, przeksięgowań                                       

i przekwalifikowań tych wydatków z mojego punktu widzenia najważniejsze będzie to, że 

Pan Dyrektor to swoje zamierzenia będzie mógł zrealizować, a jeżeli chodzi o ten samochód, 

to Panie Dyrektorze czy zakup tego samochodu był planowany na ten rok? Nie, no to nie ma 

problemu proszę Państwa, jest zaplanowane na rok przyszły i to zostało już też uwzględnione 

w projekcie budżetu, no tak po prostu to będzie zrealizowane w roku przyszłym, no i też mam 

nadzieję, że do tego dojdzie 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, to może kończąc sprawę GOK-u czy 

zdejmując dotację dla GOK-u, te 100 tysięcy złotych Pan Dyrektor opłaci wszystkie faktury, 

wszystkie niezbędne rachunki, które zostały zaplanowane na ten rok? Pani Skarbnik czy jest 

Pani w stanie zagwarantować?  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, po wprowadzeniu, planowane zadania tak ale tych 

środków z rezerwy, wiadomo, że muszą być wypłacone wynagrodzenia czy koszty związane 

z energią czy wodą 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, tak ponieważ tutaj moja rola będzie bardzo ważna w tym 

momencie, będę musiał zastosować odpowiednie zarządzanie tak, że publicznie Państwu 

obiecuję, ponieważ zanosi się na to, że do końca grudnia tutaj będę, tak, że takie zarządzenie 

w odpowiednim czasie zostanie wydane żeby Pan naprawdę był tutaj zabezpieczony pod tym 

względem tak, że to Państwu obiecuję, mnie będziecie Państwo mogli rozstrzelać w razie 

czego 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Dyrektorze czy czuje się Pan 

bezpiecznie finansowo, jeżeli te sto tysięcy złotych zostanie z tej dotacji zabrane? przy takiej                                

i przy takim uzasadnieniu Pani Skarbnik i deklaracji pana wójta? nie ukrywam, że będziemy 

pilnować, dziękuję, czy Pani Radna Katarzyna Gomułkiewicz jeszcze 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, tak ale już nie w temacie GOK-u, można już nie                         

w temacie GOK-u, ja zostałam przekonana, Pani Skarbnik, czy jest tam też Pani w stanie coś 

powiedzieć, niekoniecznie aż tak szczegółowo o zmniejszeniu tego wkładu dla Zakładu, 

komunalki, ponieważ te 600 tysięcy wynikało z wieloletniego programu rozwoju                                     
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i modernizacji i tam to było zapisane, i teraz jakieś zadanie zostało umniejszone lub może 

przesunięte w czasie 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, mieliśmy spotkanie wspólne tutaj                                         

z przedstawicielami spółki i tam była już mowa o tym, że w tym roku będzie musiała być i na 

pewno będzie wywołana uchwała w sprawie zmiany właśnie tego planu, bo wszyscy wiemy, 

że zadanie to nie zostało zrealizowane, na które te środki zakładaliśmy, że przekazujemy, 

chodzi o stację uzdatniania wody w Zaniemyślu, faktycznie w tej uchwale jest kwota 600 

tysięcy, my przekazaliśmy kwotę 500 tysięcy, z tego co mi wiadomo te środki są 

zabezpieczone na osobnym rachunku bankowym, żeby nie wykorzystać tego na bieżącą 

działalność, realizacja tego zadania nie odbyła się w tym roku, nie wiem jak będzie po 

zmianie wyglądał ten plan, nie uczestniczyłam w dalszych rozmowach, odpowiednia kwota 

na pewno nie jest satysfakcjonująca, jest zapisana w projekcie budżetu na rok 2021, ale 

myślę, że do rozmów o projekcie budżetu jeszcze wrócimy, natomiast nawiązując już do 

sedna Pani pytania, to zadanie, na które te środki były przeznaczone nie było w tym roku 

realizowane przez spółkę 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz,  jeśli mogę jeszcze do jednej zmiany się odnieść to już nie 

będzie żadne pytanie tylko po prostu taki komentarz do wycofania tej drugiej dotacji 50 

tysięcy na kulturę na zadania z zakresu kultury, które miały być zlecone organizacjom 

pozarządowym, faktycznie trzymanie tej kwoty w budżecie dalej nic by nie dało, ponieważ 

zgodnie z rocznym programem współpracy z organizacjami pozarządowymi kwota ta 

mogłaby być przekazana w wyniku rozstrzygnięcia konkursu, a już sam termin od ogłoszenia 

do wybrania, ogłoszeniem musi być wywieszone co najmniej na 21 dni więc już jesteśmy                 

w grudniu, więc na realizację praktycznie czasu nie ma i nie dałoby się tej kwoty 

wydatkować, niemniej jednak pozostaje taki niesmak, ponieważ zarówno program 

współpracy z organizacjami pozarządowymi jakim budżet zostały powierzone Wójtowi do 

wykonania no i teraz stajemy w obliczu niewykonania tego zadania, no i będzie to wyglądało 

tak jakby to Radni właśnie w tej chwili to przyklepali to nie wykonanie, taki jest lekki 

dyskomfort ale faktycznie tych pieniędzy już nie da się wydatkować w tym roku 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, ja jeśli mogę coś dodać oczywiście nie będę się 

wypowiadała merytorycznie na ten temat, wiem, że chyba Pani Sekretarz jest jakby bardziej 

w temacie realizacji zadania, które kryje się jakby pod tą kwotą, więc nie wiem czy jeśli jest 
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Państwa taka wola, no to nie wiem, czy Państwo chcecie uzyskać więcej informacji na ten 

temat 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz,  pamiętamy pewnie jak Pan poprzedni Wójt na ostatniej 

sesji mówił, że ma pewien pomysł na to, no już nie zdążył przejść do realizacji tego pomysłu, 

pewnie będzie w jakiejś innej formie, przy czym ten konkurs mógł dotyczyć, to niekoniecznie 

musiała być ścieżka 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak jak Pani Radna powiedziała, 

pozostał niesmak, bo praktycznie ta ścieżka historyczna, która miała być wykonana została 

opracowana w stu procentach, nie doszło do realizacji, to co mogła Rada zrobić zrobiła czyli 

uchwaliła przekazanie pieniędzy, niestety realizacja nie została wykonana już po stronie po 

stronie Pana Wójta, aczkolwiek tak jak Pani Radna powiedziała już w tej chwili nie ma czasu 

na realizację tego i te pieniądze po prostu muszą wrócić do budżetu, miejmy nadzieję, że                     

w przyszłym roku uda się zrealizować jakąś inwestycję właśnie turystyczną promującą, 

promującą naszą Gminę, bo właśnie ta ścieżka historyczna miała turystom, ale też 

mieszkańcom przybliżyć historię najważniejszych zabytków Gminy Zaniemyśl, dobrze czy 

jeszcze pytania do przedstawionego projektu budżetu, Pani Sekretarz bardzo proszę 

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, to może jednak ja się wypowiem merytorycznie jeżeli 

chodzi o ten temat, poruszę kilka kwestii, pierwsza kwestia taka ogólna, Państwo wiecie,  że 

podejmowana była uchwała o rocznym programie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, ta uchwała zawsze podejmowana jest pod koniec roku poprzedzającego rok 

budżetowy, tam jest zapis, w tej uchwale, mówiący o tym, że środki w programie mogą być 

zmniejszone ze względu na kondycję finansową gminy, druga rzecz tutaj jeżeli chodzi                         

o kwestię realizacji, do której wiadomo no nie chcemy już wracać, bo praktycznie to jest 

temat, który jest, brzydko mówiąc, kolokwialnie wałkowany co sesja, prawie co sesja, ale 

chciałabym przypomnieć, że Wójt ma prawo nie ogłosić konkursów, takie jest prawo Wójta 

po prostu i Wójt, który złożył mandat 28 sierpnia po prostu do 28 sierpnia nie zdecydował się 

na ogłoszenie danego konkursu, i już spieszę z wytłumaczeniem dlaczego taki konkurs nie 

został ogłoszony, jak to wyglądało, bo też przyznam szczerze, że chyba nie było nigdy  w 

sposób kompleksowy wyjaśniona ta sytuacja Państwu, czy przedstawiona, może nie 

wyjaśniona ale przedstawiona, a wiemy o tym, że, co jeszcze bym chciała powiedzieć zanim 

przystąpię do wyjaśniania takiego stricte dotyczącego tak zwanej ścieżki historycznej, 

chciałabym żebyśmy wszyscy pamiętali o tym, że dotacje dla organizacji pozarządowych to 
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nie jest dotacja dla konkretnej organizacji pozarządowej co oznacza, że przy ogłaszaniu 

konkursu na dane działanie, które Wójt uznaje za istotne dla Gminy mogą się zgłosić liczba 

organizacji „X” i może zostać wybrana któraś z tych organizacja najlepiej oceniona przez 

komisję konkursową, czyli nie wskazujemy tutaj konkretnej, tak z całej Polski, nie 

wskazujemy konkretnej organizacji, która ma coś realizować, bo dysponuje jakimś, bo 

dysponuje jakimś zapleczem, wiemy o tym, że planowana była tak zwana ścieżka historyczna, 

została ona na jednej z sesji nam przedstawiona, rzeczywiście materiały szerokie 

merytorycznie, pomysł przedstawiony, natomiast w międzyczasie zanim była w ogóle mowa, 

oczywiście potem były perturbacje finansowe związane z wydatkami na zagospodarowanie 

odpadów komunalnych ale o czym chcę mówić, chcę mówić o tym, że w międzyczasie 

pojawił się pomysł a jednocześnie pojawiło się źródło finansowania możliwe, ewentualne 

źródło finansowania na infrastrukturę turystyczną, przyznam, że sama poprzedniemu Wójtowi 

zaproponowałam zmianę tablic, które były planowane, które uznaję za mało nowoczesne a 

chcielibyśmy wszyscy, żeby Gmina stała też nowoczesnością mimo, że jest Gminą małą, 

zaproponowałam Wójtowi, na co on również przystał, na tak zwane montowanie info 

kiosków, to jest sprzęt wystawiony mogący pracować w warunkach atmosferycznych 

zewnętrznych, bardzo nowoczesny, mniej więcej porównywalny z tym jak idziecie Państwo 

do muzeum to mamy stoły multimedialne, to mniej więcej tak by to wyglądało tyle tylko, że 

w pionie byłyby ustawione te urządzenia, i wpadliśmy na pomysł, żeby móc złożyć wniosek, 

bo akurat taka możliwość się pojawiła na dofinansowanie tego przedsięwzięcia czyli koszty 

dla Gminy by spadły, uważamy, że byłaby to kolejna rzecz, która by była właściwa dla 

Gminy poza tym, że promocja, że nowoczesność to jeszcze zmniejszenie kosztów, zostało 

skierowane pismo do reprezentacji Stowarzyszenia, które dysponuje materiałami, które 

rzeczywiście byliśmy w zainteresowaniu wykorzystać z prośbą, z możliwością współpracy, 

będziemy, mamy nadzieję, być w stałym kontakcie w tym zakresie, co robi Gmina jeżeli 

chodzi o to zadanie, które sama, sami chcemy je realizować, to wszystkie zadania, które są 

związane z zadaniami niefinansowymi, czyli wniosek do Konserwatora Zabytków, kwestie 

prądów, kwestie Internetu, bo chcielibyśmy żeby jeden z tych sprzętów był podłączony do 

Internetu, założyliśmy, że jeden z tych info kiosków umieszczony byłby na wyspie Edwarda, 

jest dość skomplikowana technologicznie, natomiast drugie, przy rewitalizowanym 

ewentualnie Placu Berwińskiego dla mieszkańców, dla turystów, którzy przemieszczają się od 

kolejki w stronę wyspy, na przykład, stwierdziliśmy, że te wszystkie prace, które możemy 

wykonać bez kosztowo wykonamy po prostu w tym roku, w momencie kiedy pojawi się 

możliwość tego finansowania, bo na ten moment z tego co wiemy to chyba jeszcze takiej 

możliwości nie ma, wtedy po prostu szybciutko złożymy wniosek, ten temat mamy 
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przemyślany i mamy nadzieję, że po prostu będziemy mogli go zrealizować tak, że 

chcielibyśmy pójść w tym kierunku absolutnie z wykorzystania z możliwością współpracy ze 

Stowarzyszeniem, które po prostu przedstawiało nam wizję ścieżki historycznej może nie 

będzie to w takiej formie jaka była przedstawiona nam tutaj podczas sesji przez to 

Stowarzyszenie ale myślę, że kierunek promocji w takiej nowoczesności jest jak najbardziej 

właściwy, dziękuję bardzo 

 

Pani Radna Gomułkiewicz, bardzo proszę Pani Sekretarz, mam wrażenie, że mówiłyśmy 

dokładnie o tym samym, że to zadanie, zadanie publiczne z zakresu kultury sztuki, ochrony 

dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, o którym mowa w tym programie współpracy, to nie 

musiała być ta ścieżka, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dokładnie tak, i też każdy z nas sobie 

zdaje sprawę, że do ogłoszonego konkursu nie zawsze może, nie zawsze wygra 

Stowarzyszenie, które jak gdyby przedstawiało nam już projekt tak samo jeżeli jest konkurs 

na kulturę fizyczną również nie tylko Kłos Zaniemyśl może otrzymać dofinansowanie, bo 

inny Klub, który przedstawi dużo lepszą ofertę może po prostu go z rynku zmieść, to jest dla 

nas oczywiste, aczkolwiek chodziło o to, że były rozmowy prowadzone z akurat, z tym 

Stowarzyszeniem, byliśmy przekonani do tego projektu, szkoda, że go nie było, ja też jestem 

za nowoczesnością jak najbardziej, aczkolwiek wiele imprez, które jest organizowane nie 

tylko na wyspie i nie tylko na placu Berwińskiego m.in. było sprzątanie, sprzątanie obszaru     

w okolicy pałacu, w Zaniemyślu, przychodzili tam mieszkańcy spoza powiatu, nawet spoza 

województwa i nikt nie ma żadnej informacji dotyczącej pałacu, tak, że te tablice przy 

pamiątkowych, przy zabytkowych, przy historycznych budynkach Gminy Zaniemyśl, one 

powinny po prostu być bez względu na to czy będą bardzo nowoczesne, dwa info kioski czy 

ich nie będzie, takie informacje powinny być, bo przy wszystkich zabytkowych obiektach i ta 

ścieżka historyczna by to zrealizowała, i następnym krokiem, świetnym krokiem byłyby te 

info kioski, które by dopełniły tą trasę historyczną ale no właśnie przy takim obiekcie jak 

pałac w Łęknie taka tablica robi dużo tak, bo trudno iść na plac Berwińskiego, czy na wyspę                   

i tylko tam w tych miejscach się dowiedzieć więc i jedno, i drugie, i ta nowoczesność, i ta 

tradycyjność, jeżeli zostanie połączona będzie po prostu rewelacją, tego sobie i Państwu 

życzę, dziękuję bardzo, czy jeszcze pytania do przedmiotowej uchwały, jeżeli nie to myślę, że 

możemy przejść do głosowania 
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Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jolanta Jóźwiak 

NIEOBECNI (4) 

Jerzy Grześkowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XXVI/181/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy są głosy w dyskusji bardzo proszę 

radny Bartosz Biskup 

 

Radny Bartosz Biskup, dziękuję Pani Przewodnicząca, ja jako tako pytań do tego projektu 

uchwały dzisiaj nie mam, natomiast chciałbym wyjaśnić przede wszystkim mieszkańcom 

Śniecisk dlaczego podczas poprzedniej sesji przy głosowaniu tego samego projektu się 

wstrzymałem i dlaczego zrobię to za chwilę po raz kolejny, proszę Państwa od kilku miesięcy 

bardzo często odpowiadam na pytania dlaczego jestem przeciwko inwestycjom                                 

w Śnieciskach?, bo takie chodzą słuchy, takie wypowiedzi pod moim adresem były 

formułowane, takie zarzuty, ja bardzo długo na ten temat nic nie mówiłem ponieważ uważam, 

że rolą Radnego jest przede wszystkim służba mieszkańcom, a nie wdawanie się tutaj na tej 

sali w jakieś dyskusje, utarczki słowne, natomiast przychodzi taki moment, gdzie człowiek po 

prostu ma dosyć pewnych sytuacji, dzisiaj stanowczo chciałem temu wszystkiemu 

zaprzeczyć, zaprzeczyć temu, że jestem przeciwny inwestowaniu w Śnieciska, nigdy nie 

podjąłem żadnej decyzji, która miałaby uderzyć w mieszkańców, co do tej konkretnej 
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sytuacji, ja mam na myśli przesunięcie w poprzednim projekcie realizacji ulicy Kórnickiej na 

rok 2022, chciałbym powiedzieć, że nie zgadzam się na to, mieszkańcy 13 września 2018 

roku podczas zebrania wiejskiego podjęli uchwałę o przeznaczeniu funduszu sołeckiego 

właśnie na dokumentację przebudowy tej ulicy, jest to niezwykle ważna dla mieszkańców 

inwestycja, mam tutaj na myśli mieszkańców tej ulicy, gdzie naprawdę w ostatnim czasie sam 

widzę jak bardzo szybko te samochody jeżdżą, jak jest niebezpiecznie, bardzo dużo małych 

dzieci porusza się tą drogą, jest to droga, nie wiem czy wszyscy wiedzą, na nasz parafialny 

cmentarz i jest dosyć mocno uczęszczana zarówno przez pieszych jak i przez samochody, 

dlatego powiem tak, ja dzisiaj mieszkańcom Śniecisk deklaruję, że projektu budżetu, który 

został nam przesłany 16 listopada w tej formie, w tym kształcie nie zaakceptuje i będę gorąco 

namawiał koleżanki i kolegów Radnych do tego, aby mnie w tej kwestii poparli i będę 

wnioskował o to, aby ta inwestycja była realizowana w roku 2021 natomiast to nie jest 

rozmowa na dzisiejsze posiedzenie, bo nie o tym jest ta sesja, do tematu wrócimy podczas 

rozmów o projekcie budżetu na rok 2021, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję, Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz, proszę bardzo 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, dziękuję, też prawdopodobnie za chwilę wstrzymam się 

od głosu, ponieważ tutaj nie widzę dla siebie ratunku tak jak przy zmianie budżetu sobie 

pomyślałam, że Dyrektor GOK-u, jest tą osobą, która jest w stanie mnie przekonać do takiej 

zmiany to tutaj za bardzo nie wiem kto miałby mnie przekonać do tego, że odsuwanie                          

w czasie realizacji tych dróg, ulica Rekreacyjna, Spacerowa na Zwoli, Wawrzyniaka                             

w Zaniemyślu, że to jest faktycznie uzasadnione, Pani Skarbnik nawet dzisiaj co prawda 

mówiła, że to przesunięcie w WPF-ie wcale nie musi oznaczać przesunięcia faktycznej 

realizacji, bo to są tylko takie myki budżetowe, żeby coś się dopinało, niemniej jednak ja 

także odbieram te zmiany w WPF-ie jako wstęp do przyszłorocznego budżetu, nad którym 

mam nadzieję, że będziemy już niedługo dyskutować, tak sobie odliczam, że jeszcze 

poniedziałkowa komisja, sesja i potem już mam nadzieję spotkamy się w sprawie budżetu, też 

nie jestem przekonana do właśnie do tych zmian, żeby realizację tych inwestycji, na które 

mieszkańcy czekają odsuwać na kolejne lata 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tym bardziej, że tak jak tutaj była 

mowa o ulicy Kórnickiej mamy już pełną dokumentację i jest skosztorysowana, więc 

przesuwanie jej na dalsze lata będzie generowało następne koszty związane z kolejnym 
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kosztorysowaniem, być może jakimiś zmianami technicznymi, bo prawo również się zmienia 

więc tutaj naprawdę trzeba pomyśleć i po prostu zacząć realizować te inwestycje, które już są 

zaplanowane i zaprojektowane, mają komplet dokumentów one po prostu powinny                               

w pierwszej kolejności wychodzić, zresztą Rada Gminy podjęła decyzję o kolejności 

realizacji dróg, i tego się będziemy po prostu trzymać 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, nagranie nieczytelny 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, zna Pani terminy rozstrzygnięć tych konkursów, w 

których składaliśmy wnioski 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, nagranie nieczytelne 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję czy jeszcze pytania do                  

WPF-u, radny Biskup? nie, wszystko wyjaśnione, jeżeli nie ma dalszych pytań to bardzo 

proszę  o głosowanie 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Ewaryst Pankowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Jolanta Jóźwiak, Kamila 

Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Jerzy Grześkowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XXVI/182/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękujemy ślicznie za udzielenie 

wszystkich informacji i wyjaśnień do projektów, do uchwał, tak jak Pani powiedziała to było 

nasze, gdyby też spotkanie robocze, bo nie mieliśmy możliwości wcześniej tego budżetu                        
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i WPF-u przedyskutować tak, że jeszcze raz bardzo dziękuję, przechodzimy do punktu 

trzeciego czyli uchwały w sprawie nieważności odwołania sołtysa przez zebranie wiejskie 

sołectwa Czarnotki zwołanego na dzień 8 września 2020 roku 

 

3) projekt uchwały w sprawie nieważności odwołania sołtysa przez Zebranie Wiejskie 

Sołectwa Czarnotki zwołanego na dzień 8 września 2020 roku przedstawiła Przewodnicząca 

Rady Gminy Justyna Dąbrowska 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, wprowadzając tą uchwałę już 

wyjaśniłam potrzebę jej wprowadzenia, w związku z tym, że uchwała została wprowadzona 

na sesji odczytam pełną treść uchwały oraz jej uzasadnienie,  
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myślę, że sytuacja jest nam wszystkim znana a ta uchwała porządkuje stan rzeczy i wyjaśnia 

status prawny sołtysa wsi Czarnotki, Sołectwa Czarnotki, czy macie Państwo jeszcze pytania 

do przedmiotowej uchwały, jest Pan Radca Prawny, który konstruował tą uchwałę, który 

może również wyjaśnić wszystkie szczegóły dotyczące ale myślę, że sprawa jest nam znana, 

jeżeli nie ma pytań to bardzo proszę o głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

nieważności odwołania sołtysa przez Zebranie Wiejskie Sołectwa Czarnotki zwołanego na 

dzień 8 września 2020 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Jerzy Grześkowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XXVI/183/2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, kolejnym punktem naszej sesji są 

wolne głosy i wnioski, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie, Pan Wójt 

bardzo proszę  

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, dziękuję Pani Przewodnicząca, w zasadzie to kilka tematów 

tutaj będę miał i wykorzystam tę okazję, że mogę się z Państwem spotkać i pewne problemy 

też zasygnalizować, zacząć chciałbym może od Ochotniczej Straży Pożarnej ponieważ na 

poprzedniej sesji tutaj za pośrednictwem Pani Przewodniczącej trafiło do Urzędu takie pismo 

z OSP Zaniemyśl dotykające współpracy Urzędu Gminy z Ochotniczą Strażą Pożarną, zostało 

wystosowane, została wystosowana odpowiedź do członków zarządu OSP w Zaniemyślu lub 
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też ona została Państwu przekazana czy Radzie została przekazana do wiadomości, może nie 

będę już czytał tego pisma ponieważ ono jest dosyć długie, bardzo dużo aktów prawnych tam 

jest zawartych, natomiast może tylko tak streszczę, że w tej odpowiedzi zostały przytoczone 

właśnie przepisy regulujące kwestię wykonywania tych badań, o których mówili strażacy, jak 

to wszystko wygląda pod kątem rozporządzeń, kto może te badania robić, jakie kryteria są 

brane pod uwagę, w jaki sposób można to rozliczyć, też tutaj została przytoczona ta 

okoliczność COVID-owa, że właśnie w sytuacji epidemicznej nie ma takiej konieczności, aby 

te badania były wykonywane, w tym piśmie znalazło się również odniesienie do kwestii 

budowy tego slipu i tego, że był taki zarzut, że to nie było konsultowane ze strażą pożarną 

także tutaj też jest informacja o tym, że konsultacje się odbyły, z kim, tak, że to był 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej itd., i była też jeszcze kwestia 

uruchomienia, kwestia dostawy tych środków ochrony, tutaj też to zostało wyjaśnione,                       

z czego wynikało to, że te środki ochrony wcześniej nie mogły być wydane strażakom, no 

tutaj oczywiście będziemy starali się jako Urząd Gminy reagować jak najszybciej, była 

specyficzna sytuacja, pewne środki nie mogły być uruchomione z powodu braku Wójta, który 

mógł wydać odpowiednie zarządzenie, no teraz już jest, takie zarządzenia mogę wydać i taka 

prośba, bo spotkałem się z Ochotniczą Strażą Pożarną w Zaniemyślu, to świetna jednostka, 

świetni ludzie i to jest jedna z najważniejszych instytucji w Gminie też widać, że mają bardzo 

dużo sympatyków ale są bardzo sympatycznym ludźmi i bardzo ważnymi dla naszej Gminy 

tak, że myślę, że porozumienie jest z naszej strony też w zakresie tej ochrony COVID-owej, 

będziemy starali się działać jak najszybciej bez zbędnej zwłoki, że zgłaszane jest 

zapotrzebowanie a po kilku dniach czy wręcz tygodniach są to zapotrzebowania realizowane 

tak, że myślę, że te przeszkody, przeszkoda natury prawnej czyli brak obecności Wójta                    

w Gminie, że tego problemu już nie ma i, że ta współpraca będzie się układała jak najlepiej, 

bo nie ma tutaj żadnych przeciwwskazań, druga sprawa, mogę tak po kolei, druga sprawa to 

proszę Państwa też zasygnalizuje jedną bardzo ważną rzecz, jeżeli chodzi o nasze Schronisko, 

jest zawarta umowa z Powiatowym Centrum Inwestycji na prowadzenie tego Schroniska i ta 

umowa obowiązuje do końca roku i niestety Powiatowe Centrum Inwestycji stwierdziło, że 

nie będzie tej umowy kontynuować, w związku z czym pojawia się z naszej perspektywy 

problem, ponieważ to Schronisko już Gmina nie może prowadzić tak nie ma takich, nie ma 

takich uprawnień i trzeba się będzie zastanowić co z tym Schroniskiem zrobić, co się będzie 

działo od 1 stycznia i w jaki sposób, jaką drogę obrać, Schronisko się mieści przy budynku, są 

różne opcje oczywiście, Schronisko mieści przy budynku szkolnym więc można tutaj 

rozważać adaptację tych pomieszczeń na potrzeby szkoły, z drugiej strony znajduje się też                  

w pobliżu obiektów sportowych więc też można się zastanowić nad tym czy nie wykorzystać 
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tych pomieszczeń na cele takiego quasi hotelu ale też trzeba sobie zdawać sprawę z tego jakie 

są ograniczenia przestrzenne tak, że są pewne standardy, które trzeba spełnić w tym 

przypadku czy też może wykorzystać te pomieszczenia na użytek Urzędu Gminy czy innych 

instytucji, to jest bardzo ważna sprawa i tutaj nie obędzie się nie obejdzie się bez Państwa 

opinii i wskazania kierunku, oczywiście z naszej strony jako Urzędu Gminy też będziemy 

przeprowadzali pewne kalkulacje, jakie opcje są możliwe i ile to będzie kosztowało itd., 

sprawa ma też taki wymiar dosyć, ma wymiar personalny ponieważ w Schronisku też są 

zatrudnione osoby, ludzie, wiadomo, o człowieka trzeba dbać tak, że różne aspekty będziemy 

musieli wziąć pod uwagę i na razie tylko Państwo tak sygnalizuje, żeby się po prostu                         

w pierwszej kolejności zastanowić jaka przyszłość ma być tutaj tego Schroniska 

Młodzieżowego, Państwo jesteście z Zaniemyśla, mieszkacie tu, macie kontakt                                           

z mieszkańcami dużo lepiej będziecie wiedzieli jakie są potrzeby, a my jako Urząd będziemy 

też starali się oszacować koszty, to jest druga rzecz, o której chciałem powiedzieć, trzecia 

rzecz, zwrócił się do nas, do Gminy Polski Związek Lekkiej Atletyki z krótkim pismem 

dlatego przeczytam w całości,  

 

Szanowni Państwo obecnie trwają prace związane z przygotowywaniem i ustalaniem 

kalendarza imprez sportowych PZLA na przyszły rok w związku z tym kierujemy do 

Państwa pytanie czy rozważają organizację 17 kwietnia 2021 r. w Zaniemyślu 18. 

międzynarodowych zawodów w chodzie sportowym imienia Hieronima 

Mazurkiewicza. Mając na uwadze poprzednie edycje tej cenionej w środowisku 

chodziarskim imprezy Polski Związek Lekkiej Atletyki wyraża gotowość do 

zapewnienia i pokrycia kosztów międzynarodowej obsady sędziowskiej oraz zgłoszenia 

Państwa imprezy do kalendarza World Athletics jako kwalifikujących do 

przyszłorocznych igrzysk olimpijskich w Tokio. Prosimy Państwa o przedstawienie 

waszego stanowiska i ewentualną deklarację przeprowadzenia zawodów oraz 

potwierdzenie gwarancji finansowych.  

 

proszę Państwa to też jest sprawa bardzo ważna, też uważam, że powinno to być przedmiotem 

takiego namysłu nas wszystkich, co z tym wszystkim, co z tym przedsięwzięciem zrobić, 

wiadomo pewne obawy tutaj mamy ponieważ epidemia uniemożliwia organizację różnych 

imprez ale któż zna przyszłość, jak to będzie, czy kompletnie, czy porzucić pomysł 

organizacji tego typu zawodów, czy jednak w ten temat pójść, z drugiej strony też 

rozmawiałem z naszymi urzędnikami i uzyskałem takie informacje, że organizacja tej 

imprezy jest też dosyć, wymaga bardzo dużego poświęcenia czasu, energii i samych 
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pracowników Urzędu Gminy, że nawet pod pewnymi względami Gmina jest 

współorganizatorem ale bardzo duży ciężar taki przede wszystkim osobowy, czasowy tutaj 

wkłada w to wszystko i też w związku z tym trzeba było się zastanowić na jakich zasadach 

takie zawody miałyby się odbyć, jaki miałby być udział poszczególnych podmiotów, jeżeli 

chodzi o koszty no to na pewno otrzymałem pewne wyliczenia, między innymi kwota rzędu 

13.600,00 złotych na nagrody no ale są też inne koszty związane z utrzymaniem porządku                      

z blokowaniem i odblokowywaniem ulic, usługi kateringowe, różne takie rzeczy, które tutaj 

ciążą akurat na Gminie, dlatego na pewno trzeba byłoby rozważnie do tego tematu podejść, 

bo tutaj w tym piśmie czytamy to mogą być zawody, które będą się liczyły do kwalifikacji, do 

igrzysk olimpijskich w Tokio, ale trzeba się nad tym wszystkim zastanowić i nie wiem, chyba 

jeszcze jakiś czwarty temat miałem ale już zapomniałem, może mi się przypomni tak, że 

 

Radny Bartosz Biskup, a do kiedy decyzję mamy ogłosić 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, tak, terminem nie zostaliśmy zobowiązani i jaka odpowiedź 

można powiedzieć, taka odpowiedź bardzo grzeczna została już udzielona czy też 

przygotowujemy tę odpowiedź taką, żeby jeszcze się nie deklarować, ale też żeby, bo tutaj już 

oczekiwane jest od nas potwierdzenie deklaracji finansowych, no jak możemy tutaj coś 

deklarować jak jeszcze jesteśmy w fazie pracy nad budżetem na przyszły rok, też Państwu                  

o tym mówię, żeby ewentualną realizację tych zawodów umieścić w budżecie, żeby jakieś 

środki teraz umieścić w budżecie, żeby jakieś środki na to przewidzieć, ale też mieć tą 

świadomość, że jak epidemia się nie wycofa to być może zawody się nie odbędą 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę tutaj Państwa Radnych 

zgłoszeń, chciałabym tutaj przedstawić dwa pisma, które wpłynęły do Rady Gminy 

Zaniemyśl i tak, żeby Państwo mieli też pogląd co się dzieje,  

 

pierwsze pismo jest od Pana Wójta dotyczące sprawy, która była przedstawiona kilka sesji 

temu przez członka Rady Sołeckiej Sołectwa Czarnotki o możliwość rozbudowy świetlicy 

wiejskiej o wiatrołap, który ma 15 metrów kwadratowych, 

 

Odpowiadając na przekazane w dniu 13 października 2020 r. przez Radę Gminy 

Zaniemyśl pismo w sprawie wyrażenia zgody na adaptację budynku handlowo 

usługowego znajdującego się w miejscowości Czarnotki pod numerem jeden na 

świetlicę wiejską informuję, że zgoda ta została już wyrażona w 2019 r. po przyjęciu do 
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budżetu na rok 2020, przedsięwzięć jakie uchwalone zostały zebraniem wiejskim do 

realizacji w ramach środków funduszu sołeckiego Sołectwa Czarnotki, po 

przeanalizowaniu koncepcji zarówno z dobudową części jak i bez niej uznaje się, że 

dobudowanie wnioskowanego pomieszczenia nie ma uzasadnienia ekonomicznego, 

szacowany koszt samej dobudowy to kwota około stu tysięcy złotych brutto, a 

wszystkie niezbędne pomieszczenia uda się zaprojektować i wykonać w istniejącym 

obrysie budynku, przedstawiona przez projektanta koncepcja, która nie przewiduje 

rozbudowy budynku spełniać będzie swoje zadanie, pozwoli również mieszkańcom na 

rozwijanie zainteresowań, umożliwi organizację czasu wolnego i integrację 

mieszkańców, a co jest równie ważne będzie zabezpieczać potrzeby osób 

niepełnosprawnych, w związku z powyższym nie wyraża się zgody na rozbudowę 

budynku jednocześnie, informuje, że uchwała zmieniająca budżet na 2020 roku podjęta 

została w dniu 26 października bieżącego roku i jak najbardziej możliwe jest 

wydatkowanie środków funduszu sołeckiego na rok 2020, zgodnie ze zmienionymi 

uchwałami, 

 

to pismo Panie Wójcie przekaże Radzie Sołeckiej i Pani Sołtys wsi Czarnotki, niemniej 

jednak telefonicznie już poinformowałam członków Rady Sołeckiej o tym piśmie i tutaj jest 

prośba do Pana Wójta o jeszcze raz podejście do tematu i do przemyślenia sprawy                             

w momencie kiedy będzie gotowy kosztorys wykonania tej dobudówki, tak jak twierdzili 

członkowie Rady Sołeckiej jest to dobudówka o 15 metrów kwadratowych, koszt szacowany 

100 tysięcy złotych, czyli 6 tysięcy 700 złotych za metr kwadratowy co jest kosztem chyba 

nowego mieszkania, metra kwadratowego nowego mieszkania w Poznaniu, członkowie Rady 

Sołeckiej szacują to na 3 tysiące złotych, poza tym członkowie Rady Sołeckiej mówili też, że 

nie wnioskują o pieniądze na ten cel tylko o samą możliwość rozbudowy, a oni deklarują 

wiele prac wykonanie we własnym zakresie, więc proszą również o umożliwienie jakiejś 

pewnej platformy porozumienia, w momencie kiedy będzie już kosztorys zrobiony 

rozbudowy czy przebudowy tego, tej świetlicy, tak Panie Wójcie,  

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, Pani wie kiedy ten kosztorys będzie już gotowy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak myślę, że to będzie, nie będzie to 

możliwe, bo tu już rozmawiałam z członkiem Rady Sołeckiej nie zdążą zrobić tego na naszą 

komisję, dwudziestego trzeciego, ale myślę, że to będzie jeszcze pewnie w listopadzie 

zrobione,  
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Wójt Gminy Jan Sulanowski, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo rozmawiać, moim 

zdaniem, zawsze można ale też trzeba poważnie podejść do tego kosztorysu oczywiście 

szybko się tutaj przyjrzymy ponownie, przeanalizujemy jaka ostateczna decyzja zapadnie to 

po prostu muszę poznać argumenty drugiej strony, jeżeli chodzi o sam obiekt to widziałem go 

z zewnątrz, to nie jest taka rzecz dla mnie zupełnie abstrakcyjna, widziałem ten budynek                     

z zewnątrz dzięki uprzejmości Pani Sekretarz, jeśli będzie trzeba się spotkać być może z Radą 

Sołecką, z Sołtysem, z lokalną społecznością to jak najbardziej jestem na to otwarty nawet                 

w weekendy mogę tutaj przyjechać dodatkowo oczywiście to będzie kwestia dogadania, też 

widziałem z zewnątrz, może warto żebym zobaczył jeszcze wewnątrz, może jeszcze 

porozmawiam, żeby z naszym urzędnikiem pójść, pogadać, porozmawiać, ja nie jestem 

techniczny tylko humanistyczny, także wsparcia ze strony swojego Urzędu będę oczekiwać 

ale rozmawiać z ludźmi trzeba bardzo proszę to przekazać 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo dziękuję, myślę, że to ważna 

deklaracja dla mieszkańców Sołectwa, kolejna rzecz, o którą zostałam poproszona, żeby 

odczytać i też podziękować Państwu Radnym, Panu Wójtowi za dotychczasową pomoc 

Towarzystwo Przyjaciół Kolejki Średzkiej Bana, tak jak Państwo pamiętacie w tym roku 

przekazaliśmy do Powiatu Średzkiego na remont taboru, remont infrastruktury kolejki 100 

tysięcy złotych, właśnie przed samą sesją byliśmy z Panem Wójtem i z członkami Zarządu,              

z Panem Starostą, i z Prezesem Kolejki Bana, Panem Arkadiuszem Kaczmarkiem na odbiorze 

tych prac, które zostały wykonane na terenie Gminy Zaniemyśl za pieniądze przekazane                      

z budżetu Gminy, to jest 220 metrów torowiska, od skrzyżowania, od krzyżówki w Polwicy, 

w stronę Zaniemyśla, do tego zakrętu, 220 metrów i też zostałam poproszona przez Pana 

Prezesa o odczytanie pisma skierowanego do Rady Gminy Zaniemyśl ale także do 

mieszkańców, bo przecież Rada Gminy nie dysponuje swoimi pieniędzmi tylko pieniędzmi 

mieszkańców i też warto się zapoznać, 

 

Szanowni Państwo w roku 2020 minęło 5 lat odkąd objęliśmy zarządzanie Średzką 

Koleją Powiatową przyjmując je ze struktur zlikwidowanego Zarządu Dróg 

Powiatowych. Od tego czasu dzięki Państwa zaangażowaniu udało się przeprowadzić 

wiele ważnych dla Średzkiej Kolei Powiatowych remontów. Obecny rok był pod 

względem, pod tym względem rekordowy trzy odcinki szlaku w tym jeden jeszcze                    

w trakcie wiadukt. Ogrom pracy przy parowozie a zwłaszcza pozyskanie 6 tysięcy 

metrów bieżących szyn to element, który trwale pozwala iść do przodu i optymistycznie 
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patrzeć w przyszłość. Choć tegoroczny sezon turystyczny był dość krótki z powodu 

panującej pandemii to jednak pomimo przeciwności i dodatkowych komplikacji 

wynikających ze społecznego obowiązku przeciwdziałania rozszerzania się zasięgu 

choroby udało się przewieźć wielu turystów. Kilkukrotnie zdarzyło się odnotować 

stuprocentową frekwencję na pokładzie naszych pociągów przy wykorzystaniu 

wszystkich sprawnych wagonów pasażerskich, niemałe zainteresowanie w tak trudnym 

czasie dowodzi iż to co wspólnie robimy służy określonemu celowi i jest bardzo dobrze 

odbierane przez otaczającą nas społeczność. Przez ostatnie pięć lat działalności 

kierowaliśmy się zarówno dobrem finansowym samorządów jak i interesem kolei 

wykonując wszystkie zlecenia po bardzo zaniżonych kwotach nie dostosowując realnej 

ceny do rodzaju zadania tylko realizując usilnie zadania dostosowując koszty do 

możliwości finansowych zamawiających. Taki schemat działania wprawdzie pozwolił 

znacznie poprawić kondycję majątku kolei czego efekty są widoczne gołym okiem, 

jednakże powodował narastające zmęczenie i frustrację osób biorących udział                                

w przedsięwzięciu. Rok 2020 jest rekordowy pod względem wysokości budżetu 

przeznaczonego na Średzką Kolej Powiatową za co należą się Państwu ogromne 

podziękowania. Jednakże z powodu dysproporcji w realizacji zadań  i powyższym 

sposobie działalności polegającej na usilnej realizacji niekorzystnych finansowo dla 

naszej firmy zleceń w chwili obecnej nasza sytuacja finansowa się komplikuje, sytuację 

pogorszyła także pandemia wirusa SARS COVID 2, który wpierw wywołał brak 

możliwości zarobkowania w maju i w czerwcu a jego druga fala doprowadziła do 

anulowania zakontraktowanych wycieczek zagranicznych z Wielkiej Brytanii i Niemiec 

w ten sposób straciliśmy około 50 tysięcy złotych netto. Sprostanie wszystkim 

obowiązkom wynikającym z ustawy o transporcie kolejowym jest trudne kosztowne                   

i wymaga wysoko wykwalifikowanej kadry. Nie ukrywamy, że począwszy od 2015 

roku skończywszy na dniu dzisiejszym działamy poniżej kosztów. Cała działalność 

bazowała w latach 2015- 2018 na prowadzeniu spraw formalnych przez jeden etat                      

i wysokiej wydajności pracy nisko opłacanych pracowników bądź wolontariuszy. Od 

2019 roku z uwagi na brak środków w środkach Kolej Powiatowa nie posiada żadnego 

etatowego pracownika administracyjnego, który aktualizowałby i pilnował na bieżąco 

liczne aspekty formalne. Ponadto spoglądamy w przyszłość dotychczas nieco skrywane 

niepokojem związanym z planowanymi zmianami legislacyjnym w naszym kraju, 

zmiany prawne w sposób znaczący mogą wpłynąć na zdolność realizacji zadań 

operatora naszej kolei. Apelujemy zatem o pomoc  w następujących kwestiach. O 

powołanie przez wszystkie samorządy zespołu roboczego z uwagi epidemii zapewne 
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zdalnego który zasymulowałby koszty realizacji utrzymania gotowości formalnej                         

i technicznej przewozów w przypadku realizacji ich przez jednostkę budżetową. 

Symulacja byłaby możliwą bazą do przeprowadzenia szacunkowych kosztów 

funkcjonowania w najbliższych latach. Co ważne Stowarzyszenie jest w stanie wykazać 

w pewnych obszarach niższe koszty od jednostki budżetowej ale takowa symulacja 

powinna być wyjściową dalszych decyzji. Do gmin Środa Wielkopolska i Zaniemyśl                   

o pomoc finansową w łącznej wysokości 50 tysięcy złotych netto pozwalającą na 

utrzymanie ciągłości działania do końca roku 2020. Wniosek jest spowodowany utratą 

części przychodów z powodu COVID 19. O pomoc w realizacji spraw formalnych, 

gdyż nasze Stowarzyszenie nie daje rady na bieżąco aktualizować wszystkich spraw 

obcinając koszty administracji praktycznie do zera. Pamiętajmy, że Średzka Kolej 

Powiatowa jest naszym wspólnym dobrem przez 5 lat naszego działania stworzyliśmy 

jej rozpoznawalną w regionie markę a jej istnienie zarówno w jej przebiegu 

historycznym jak i w przypadku zachowanego do dziś odcinka jest coraz głębiej                                

i powszechniej zakorzenione w świadomości Wielkopolan. Nasze działania 

ukierunkowane na zachowanie dziedzictwa kultury technicznej nieraz przedostały się 

nawet do mediów ogólnopolskich. Tym samym z małej niegdyś zapyziałej kolejki 

dojazdowej tworzymy dziś atrakcję turystyczną z prawdziwego zdarzenia. W naszym 

odczuciu nie ustępujemy dziś w niczym, a w pewnych aspektach nawet przewyższamy 

tak lansowaną w dziedzinie turystyki kolejowej parowozownię w Wolsztynie.                            

W porównaniu, do której dysponujemy raczej symbolicznym budżetem. Kwestie 

finansowania działalności atrakcji takich jak nasza poruszaliśmy już w 2019 roku na 

spotkaniu z Państwem ale czujemy się zobligowani, by przypomnieć jak bardzo zależy 

nam na optymalnym wykorzystaniu przekazywanych nam środków. Oczywiście                      

w globalnym rozliczeniu trudno będzie oszacować zyski jakie płyną dla lokalnych 

samorządów z tytułu dofinansowania naszej działalności. Niemniej nasza kolej jest na 

tyle dobrze ulokowana pod względem położenia geograficznego i skomunikowania oraz 

generatorów ruchu turystycznego takie jak zabytki środa oraz letniskowe charakter 

Zaniemyśla, że każda złotówka przeznaczona przez samorządy na rzecz świeckiej Kolei 

Powiatowej będzie skutkować sprzężeniem zwrotnym dodatnim bowiem przyjeżdżający 

spoza naszego powiatu turysta zostawi tu swoje pieniądze w podatkach czy to z tytułu 

podróży naszym pociągiem czy w lokalach gastronomicznych lub innych punktach. 

Jeśli dzięki wspólnym działaniom uda się na nim zarobić zrobić dobre wrażenie to nie 

tylko ten turysta to po pewnym czasie do nas wróci ale także przekaże swoje odczucia 

dalej zachęcając kolejnych odwiedzających do przyjazdu w nasze strony. Stąd też 



str. 39 

 

chcemy, by zaczęto nas traktować już nie tylko jako małą atrakcję prowadzoną przez 

hobbystów i amatorów a poważną firmę przewozową prowadzoną przez 

profesjonalistów. Wymogi formalne same w sobie narzucają na nas takie profesjonalne 

podejście więc zwiększenie finansowania dla zapewnienia należytej jakości działania 

kolei jest już tego już teraz obligatoryjne. Z naszej strony dalej będziemy wkładać                     

w utrzymanie naszej atrakcji całe nasze serca, by nie tylko kolej funkcjonowała                        

w pełnej zgodzie z wymogami technicznymi i przepisami ale także stanowiła 

wizytówkę naszego regionu, Łącząc wyrazy szacunku i podziękowania zarząd                       

i członkowie Towarzystwa Bana,  

 

to w kwestii kolejki i pewnie naszego podejścia do budżetu na 2021 rok, tylko przypomnę, że 

na ubiegłorocznym spotkaniu zadeklarowaliśmy się jako Gmina pomoc finansową dla 

Towarzystwa dla Powiatu Średzkiego, a dokładnie dla naszej kolei wąskotorowej, i jeszcze 

jedna rzecz taka najlepsza rzecz na koniec zostawiona, pamiętacie Państwo na początku tego 

roku grupa Radnych przeprowadziła akcję zbierania podpisów pod petycją mającą zwiększyć 

bezpieczeństwo na przejściu dla pieszych w Łęknie, petycja została przekazana przeze mnie                 

i przez radnego Striwąsa Panu Staroście i jego realizacja miała nastąpić w kolejnych dwóch 

latach, wczoraj otrzymałam informację od Przewodniczącego Rady Pana Piotra Kasprzaka, że 

ta inwestycja, czyli sygnalizacja na przejściu w Łęknie, będzie jeszcze realizowana w tym 

roku, tak, że bardzo serdecznie chciałabym podziękować wszystkim mieszkańcom, którzy 

zaangażowali się w petycje i w akcję zbierania podpisów pod petycją, bo to było ponad 546 

głosów zebranych w bardzo krótkim czasie, podziękować również Panu staroście i Zarządowi 

Powiatu Średzkiego, że tę petycję przyjęli i wielkie podziękowania dla wszystkich Radnych, 

którzy głosowali za realizacją tego przejścia, tej sygnalizacji w Łęknie, to było takie dobre 

wiadomości, myślę, że nie tylko dla mieszkańców Łękna, ale dla wszystkich tutaj 

mieszkańców Gminy, Panie Wójcie, bardzo proszę 

 

Wójt Gminy Jan Sulanowski, Pani Przewodnicząca też do mnie dotarła informacja 

dotycząca tego przejścia tak, że tutaj te z  się przyłączam, gratuluję, byłem w kontakcie                     

z członkiem Zarządu Powiatu, są pewne rzeczy techniczne, które będzie trzeba dogadać                      

tutaj z nami, chodzi tutaj o jedną rzecz, o przyłącze energetyczne, tak, że tutaj z mojej strony 

też będzie rozmowa z Zarządem Gospodarki Komunalnej czy będzie możliwość podłączenia 

się prądem do przepompowni 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, mam nadzieję, że ze strony Gminy 

trudności nie będzie i, że Powiat zrealizuje nam tą sygnalizację, na którą wszyscy czekamy, 

Panie Wójcie będziemy na to czekać, tak Pani Sekretarz  

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo Radni chciałabym powrócić do przedostatniej sesji, na której poruszane były dwie 

sprawy, pierwsza sprawa to jest sprawa bramek na boisku, z tego co pamiętam zgłaszane 

przez mieszkańców, proszę mnie poprawić jeśli się mylę, poprosiłam koleżankę                                   

o sprawdzenie dokumentacji, cały sprzęt, który jest na naszych boiskach przechodzi na 

bieżąco przeglądy, również ten sprzęt jest przeglądany na bieżąco, przeglądy stwierdzają, że 

sprzęt jest możliwy do użytkowania bez żadnych wad, tak, że chciałabym Państwa uspokoić, 

że tutaj nie ma żadnych wątpliwości jeżeli chodzi o możliwość używania tego sprzętu, 

kolejna rzecz to jest, prosiłabym Państwa w dniu dzisiejszym ostateczną deklarację, o tym też 

rozmawialiśmy na przedostatniej sesji, dotyczącą iluminacji, czy one mają być, czy ich ma 

nie być, bo to już jest ostatni taki czas kiedy możemy podejść do zamawiania tych iluminacji 

tak, że jeżeli byście Państwo mogli to bardzo bym prosiła o podjęcie takiej decyzji i jeszcze 

kontynuując wypowiedź Wójta dotyczącą chodów, jeżeli Państwo mieli byście jakieś pytania 

takie typowo merytoryczne dotyczące chodów to bardzo proszę postaram się na nie 

odpowiedzieć, sytuacja jest dość pilna dlatego też jeżeli Państwo byście byli łaskawi jakby                      

w ten temat wejść 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dobrze myślę, że tutaj zajmiemy się 

iluminacją jeszcze chwileczkę po sesji jeżeli nie ma już dodatkowych pytań to bardzo 

dziękuję  

 

9. Zamknięcie sesji. 

zamykam obrady XXVI sesji Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 

  
Przygotował(a): Barbara Madajczak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


